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Commission de l'Intérieur, de la  
Sécurité, de la Migration et des  

Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse  
Zaken, Veiligheid, Migratie en  

Bestuurszaken 
 

du 

 

MERCREDI 24 AVRIL 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 24 APRIL 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
Le développement des questions commence à 15 h 55. La réunion est présidée par M. Ortwin Depoortere. 
De behandeling van de vragen vangt aan om 15.55 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 
Ortwin Depoortere. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen uit-
sluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
 
De voorzitter: Mevrouw Matz zie ik niet. Haar vraag nr. 55042086C is dus zonder voorwerp. 
 

01 Samengevoegde vragen van 

- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Problemen bij de veiligheidsscreening van het 
luchthavenpersoneel" (55042090C) 
- Maria Vindevoghel aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De problemen met de badges op de luchthaven van Zaventem" 
(55042294C) 
- Kris Verduyckt aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De veiligheidsverificatie voor de werknemers van de luchthaven in 
Zaventem" (55042326C) 

01 Questions jointes de 

- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
problèmes liés au contrôle de sécurité du personnel aéroportuaire" (55042090C) 
- Maria Vindevoghel à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les problèmes relatifs aux badges à l'aéroport de Zaventem" (55042294C) 
- Kris Verduyckt à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Le 
contrôle de sécurité des travailleurs de l'aéroport de Zaventem" (55042326C) 
 

01.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, mijn vraag da-

teert al van enige tijd geleden, maar ze is nog dringender geworden 
met de vakantieperiode in zicht. 
 
Er waren toen zeker al zo'n 300 werknemers op de luchthaven van 
Zaventem die hun job niet meer konden uitoefenen omdat zij geen 
nieuwe veiligheidsbadge kregen. Dat is gelukkig niet omdat zij een ge-
vaar vormen, maar wel omdat de veiligheidsscreening abnormaal lang 
aansleept. De screening van het luchthavenpersoneel moet jaarlijks 
gebeuren, wat goed of zelfs perfect is. Na een achtergrondonderzoek 
moet er een positief advies worden verleend. In die procedure is er 
volgens ACV-Transcom recent blijkbaar een aanzienlijke achterstand 
opgelopen. 
 

01.01  Sigrid Goethals (N-VA): En 

raison de retards dans le screening 
de sécurité annuel à l'aéroport, de 
nombreux membres du personnel 
ont dû attendre leur nouveau 
badge de sécurité et n'avaient plus 
accès à certaines zones de l'aéro-
port dans l'intervalle.  
 
Combien de personnes sont au 
chômage temporaire en raison de 
ces problèmes? Sont-ils déjà réso-
lus? Les services ont-ils identifié où 
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Niet alleen daar is dat een probleem, ook de federale politie is als be-
heerder slachtoffer van de achterstand bij de militaire inlichtin- 
gendienst, de ADIV. Dat is problematisch, want ondertussen geeft de 
luchthavenbadge de betrokkenen geen toegang meer tot bepaalde de-
len van de luchthaven. Op het tarmac mogen zij bijvoorbeeld niet meer 
komen. 
 
Ik heb dan ook enkele vragen.  
 
Bestaat het probleem vandaag nog? Het zou immers kunnen dat het 
intussen opgelost is. Hoeveel achterstand is er effectief opgelopen 
door het euvel of hoeveel is er net weggewerkt? Hoeveel mensen 
staan daardoor effectief nog op tijdelijke werkloosheid? 
 
Als er problemen zijn, moeten die natuurlijk opgelost worden. Hebben 
de betrokken diensten kunnen achterhalen waar de problemen zich 
juist bevonden en hoe zij konden worden verholpen op lange termijn? 
Hebben alle leden van de federale politie momenteel wel een geldige 
badge voor volledige toegang tot alle delen van de luchthaven? 
 
Hoe zal in geval van een nieuwe achterstand het probleem worden op-
gelost? Op welke termijn schat men in dat alles in orde zal zijn? 
 

se situent précisément les pro-
blèmes et comment les résoudre? 
À l'heure actuelle, tous les agents 
de la police fédérale disposent-ils 
d'un badge valable leur donnant 
accès à l'ensemble de l'aéroport? 
 

01.02  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, er zijn 

twee aspecten verbonden aan deze kwestie. Er is de luchthavenbadge 
voor elke werknemer die op het tarmac komt; dat gaat over heel veel 
mensen, onder wie ook de politie. En er is ook het personeel van G4S, 
de beveiligingsmensen die problemen hebben met de ministeriële 
badge.  
 
Vroeger – ik ken de situatie goed, ik heb daar nog gewerkt – moesten 
de badges maar om de vijf jaar worden vernieuwd, nu gebeurt het jaar-
lijks. Ik hoor op het terrein dat er ook veel onduidelijkheid is over wie 
die badges aflevert. Vroeger was dat het Directoraat-generaal Lucht-
vaart (DGLV), maar nu doen de politiediensten dat. Misschien is het 
goed om eens uit te klaren bij wie die mensen terechtkunnen. Dat moet 
immers duidelijk zijn voor het personeel. 
 
De gevolgen zijn natuurlijk vrij groot en gisteren vernam ik dat het pro-
bleem zeker nog niet opgelost is. Concreet betekent dit dat er mensen 
niet kunnen gaan werken, zodat zij loonverlies lijden aangezien ze 
werkloos zijn. Ze krijgen soms een tijdelijke badge, voor maximaal een 
week en er moet dan altijd een vaste werknemer bij hen aanwezig zijn. 
Het is trouwens ook een probleem als dat te vaak gebeurt, want die 
mensen worden niet gescreend. Zeker na de aanslagen is het super-
belangrijk om daarin te investeren, zodat er genoeg mensen zijn om 
dat te doen. 
 
Door wie wordt de screening gedaan? Wat zijn de oplossingen? We 
staan nu voor de zomer en er wordt veel personeel aangeworven. Hoe 
gaat u ervoor zorgen dat de achterstand ingehaald wordt en dat ieder-
een een badge heeft zoals het hoort? Het gaat immers ook om het 
veiligheidsaspect. 
 
De veiligheidsmensen hebben nog een extra probleem. De ministeriële 
badges moeten de goedkeuring krijgen van Binnenlandse Zaken. Gis-
teren hoorde ik zelfs dat er mensen aan het werk zijn zonder die minis-
teriële badge. Gebeurt dat effectief en hebt u daar cijfers over? 

01.02  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Auparavant, les badges ne 
devaient être renouvelés que tous 
les cinq ans; aujourd'hui, ils doivent 
l'être chaque année. Sur le terrain, 
il règne un manque de clarté quant 
à la question de savoir qui délivre 
les badges. Auparavant, il s'agis-
sait de la DGTA et, à présent, c'est 
la police. Les problèmes ne sont 
pas encore résolus, de sorte que 
certaines personnes ne peuvent 
pas aller travailler et perdent une 
partie de leur salaire. 
 
Qui effectue le contrôle? Que fai-
sons-nous pour résorber l'arriéré? 
Outre les badges destinés au per-
sonnel, il existe des badges minis-
tériels qui sont délivrés au person-
nel de sûreté de G4S et qui sont 
approuvés par le ministère de 
l'Intérieur. Il semblerait que cer-
taines personnes se rendent au 
travail sans ce badge ministériel. 
Est-ce exact? Comment la ministre 
compte-t-elle s'attaquer à ces pro-
blèmes? 
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Hoe gaat u al deze problemen aanpakken? Het personeel moet kun-
nen werken en om veiligheidsredenen moet iedereen die op de lucht-
haven werkt gescreend worden. 
 

01.03  Kris Verduyckt (Vooruit): Mevrouw de minister, de twee col-

lega’s hebben het probleem uitgebreid geschetst. Het is problematisch 
dat mensen hun job niet kunnen doen omdat anderen die niet willen of 
kunnen doen, en daar bovendien de financiële gevolgen van ondervin-
den. De problemen met de badges zijn reëel. Dezelfde verhalen zijn 
mij ter ore gekomen.  
 
U kent wellicht het probleem, maar welke maatregelen plant u om dat 
zo snel mogelijk op te lossen? Overweegt u extra personeel of een 
andere aanpak van de administratieve afhandeling? Is er een tussen-
tijdse oplossing mogelijk voor de mensen die zich vandaag in die situ-
atie bevinden, die dus effectief op 60 % van hun brutoloon terugvallen 
en hun premies zien verdwijnen?  
 

01.03  Kris Verduyckt (Vooruit): 

Le fait que des personnes ne puis-
sent pas faire leur travail et doivent 
en supporter les conséquences fi-
nancières pose un problème.  
 
Quelles mesures la ministre envi-
sage-t-elle de prendre pour ré-
soudre ces problèmes dans les 
plus brefs délais? Une solution pro-
visoire est-elle possible pour les 
personnes qui doivent maintenant 
se contenter de 60 % de leur sa-
laire brut et qui ne perçoivent pas 
de primes? 
 

01.04 Minister Annelies Verlinden: Geachte leden, vooreerst wil ik 

verduidelijken dat de veiligheidsverificatie niet is overgeheveld van het 
DGLV FOD Mobiliteit naar de politie. Het DGLV is en blijft de bevoegde 
administratieve overheid voor de toekenning van de luchthavenbad-
ges. De federale politie heeft sinds 31 december 2023 de nationale 
veiligheidsoverheid vervangen voor het beheer van de veiligheidsveri-
ficaties die men gewoonlijk screenings noemt, en dat overeenkomstig 
de wet van 7 april 2023. Er zijn drie diensten belast met de uitvoering 
van de veiligheidsverificaties: de federale politie, de Veiligheid van de 
Staat en de ADIV, de Algemene Dienst Inlichting en Veiligheid van het 
leger.  
 
De vertragingen bij het afleveren van de veiligheidsscreenings van het 
luchthavenpersoneel zijn mij uiteraard niet onbekend. Ik wil onderstre-
pen dat deze vertragingen niet te wijten waren aan de federale politie 
en de dienst Veiligheidsscreenings. De achterstand werd veroorzaakt 
door een personeelstekort bij de screeningdienst van de ADIV van De-
fensie. Ik heb daarover dan ook regelmatig contact gehad met het ka-
binet van de minister van Defensie. 
 
Op 22 maart van dit jaar is de achterstand bij de dienst screening van 
de ADIV volledig weggewerkt. De verwerking van de laatst ontvangen 
resultaten door de dienst screening bij de federale politie is sinds 
29 maart volledig afgehandeld.  
 
Collega Vindevoghel, wat uw vraag over de veiligheidsagenten betreft, 
er zijn twee soorten screenings die niet met elkaar verward mogen wor-
den. De FOD Binnenlandse Zaken verleent de verplichte persoonsver-
gunningen voor de uitvoering van bewakingsactiviteiten, de zoge-
naamde identificatiekaarten voor de bewakingsagenten. De gemach-
tigde veiligheidsagenten die op een luchthaven willen werken, hebben 
daarvoor uiteraard een toegangsbadge nodig en moeten in dat kader 
gescreend worden door de federale politie, samen met de Veiligheid 
van de Staat en de ADIV.  
 
De eerder vermelde achterstand bij de veiligheids- en inlichtingendien-
sten is intussen weggewerkt, zoals ik al zei.  

01.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: La vérification de sécurité 
n'a pas été transférée de la DGTA 
à la police. La DGTA reste l’ins-
tance compétente pour l'attribution 
des badges d’accès à l’aéroport. 
Depuis le 31 décembre 2023, la 
police fédérale remplace l'autorité 
nationale de sécurité dans la ges-
tion des contrôles de sécurité. 
Outre la police fédérale, la Sûreté 
de l'État et le SGRS sont égale-
ment chargés des contrôles de sé-
curité.  
 
Les retards dans les contrôles du 
personnel de l’aéroport n'étaient 
pas dus à la police fédérale, mais 
au manque de personnel du ser-
vice de contrôle du SGRS. J'ai été 
en contact régulier avec la ministre 
de la Défense à ce sujet. Le 
22 mars 2024, les retards étaient 
entièrement résorbés. 
 
 
Il existe deux types de contrôles, 
qu'il ne faut pas confondre. Le SPF 
Intérieur délivre les autorisations 
personnelles pour l'exercice d'acti-
vités de gardiennage. Les agents 
habilités dans un aéroport sont 
contrôlés par la police fédérale, 
conjointement avec la Sûreté de 
l'État et le SGRS. 
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01.05  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, ik ben heel blij 

dat alle achterstand is weggewerkt. Laten wij hopen dat dit waar is. Wij 
moeten hier wel lessen uit trekken voor de toekomst. Als die achter-
stand er is gekomen door personeelstekort bij de ADIV, dan moeten 
wij ervoor zorgen dat dit niet meer gebeurt, zeker niet voor een  
vakantieperiode, want dan zullen de wachtrijen nog verder oplopen. Ik 
hoop dat er lessen uit getrokken worden voor de toekomst en dat dit 
nooit meer zal gebeuren.  
 

01.05  Sigrid Goethals (N-VA): Je 

me réjouis d'apprendre que l'ar-
riéré a été résorbé. J'espère que 
l'on en tirera des enseignements 
pour l'avenir. 
 

01.06  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, graag 

had ik wat cijfers gekregen over de achterstand die er was.  
 
Met betrekking tot de badges voor het veiligheidspersoneel, ik hoor dat 
dit vandaag nog steeds een probleem is. U zegt dat het geregeld is, 
maar dat is niet wat ik hoor op het terrein. Men zegt dat er vandaag 
nog mensen zijn die deze ministeriële badge niet gekregen hebben. Ze 
hebben natuurlijk wel een badge van BAC. Ik ben blij dat u zegt dat u 
meer personeel gaat aanwerven. Dat is goed. Er zal veel personeel 
aangeworven moeten worden. Het is niet de bedoeling dat mensen met 
een tijdelijke badge op de luchthaven werken. Ik ben er echter niet ge-
rust in dat alles opgelost zal raken, zeker als het gaat over de mensen 
van de beveiliging.  
 

01.06  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Sur le terrain, l'on m'a confié 
que le problème n'était pas encore 
du tout réglé. Il y a encore des per-
sonnes qui ne possèdent pas de 
badge ministériel. En revanche, je 
me réjouis de la promesse de re-
cruter davantage de personnel. 
 

01.07  Kris Verduyckt (Vooruit): Mevrouw de minister, veiligheid is 

belangrijk, zeker op de luchthaven. Net als velen hier in het Parlement, 
vinden wij het ook belangrijk dat er goed geïnvesteerd wordt in veilig-
heidsdiensten. Hier zien wij dat als ergens een schakel breekt, er pro-
blemen opduiken.  
 
U zegt dat de problemen opgelost zijn. Dat is prima. Ik hoop dat het 
inderdaad zo is en dat wij deze verhalen van op terrein niet meer moe-
ten horen, want dat was natuurlijk bijzonder onaangenaam voor de 
mensen die in die situatie zaten.  
 

01.07  Kris Verduyckt (Vooruit): 

J'espère que le problème est à pré-
sent effectivement réglé. La situa-
tion était particulièrement désa-
gréable pour les personnes qui se 
trouvaient dans cette situation. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "L'implémentation de l'EES dans les aéroports et les gares" (55042198C) 

02 Vraag van Philippe Pivin aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De uitrol van het EES in de luchthavens en de treinstations" 
(55042198C) 
 

02.01  Philippe Pivin (MR): Madame la ministre, je vous ai déjà inter-

rogée à plusieurs reprises, ainsi que votre collègue Mme de Moor, sur 
l'entrée en vigueur du Entry/Exit System (EES) dans les aéroports et 
gares internationales, qui a pris du retard; c'est un fait constaté puisque 
le déploiement était déjà prévu l'année dernière. Ce système prévoit 
concrètement un double contrôle biométrique des passagers des aé-
roports et des gares.  
 
Madame la ministre, mes questions tournent autour de la préparation 
de la mise en place du système dans notre pays, qui va probablement 
impacter à la fois les contrôleurs et les voyageurs.  
 
Quels budgets et quels équipements sont-ils prévus pour assurer ce 
nouveau protocole de double contrôle biométrique des voyageurs? 

02.01  Philippe Pivin (MR): De in-

werkingtreding van het Entry/Exit 
System (EES) in de luchthavens en 
de internationale stations heeft ver-
traging opgelopen. De uitrol ervan 
was gepland voor vorig jaar. Dat 
systeem, dat voorziet in een dub-
bele biometrische controle van de 
passagiers, zal gevolgen hebben 
voor het controlepersoneel en voor 
de reizigers.  
 
Welke budgetten werden er uitge-
trokken voor dat nieuwe protocol 
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Dans quelles infrastructures belges les équipements nécessaires se-
ront-ils installés et quels équipements sont-ils prévus dans ces infras-
tructures?  
 
Une formation spécifique sera-t-elle délivrée au personnel de contrôle. 
Si oui, quels en seront précisément les bénéficiaires?  
 
La durée d'exécution de ce nouveau protocole a-t-elle été estimée sur 
le terrain par les services de police? En d'autres termes, la durée des 
contrôles tels qu'ils sont effectués actuellement sera-t-elle impactée? 
C'est certainement une question qui va présenter une acuité de plus 
en plus grande à mesure que nous avançons vers les grands départs 
en vacances. 
 

en in welk materiaal werd er voor-
zien? Op welke vervoerslocaties 
zal dat materiaal geïnstalleerd wor-
den? Zal het controlepersoneel 
een opleiding kunnen volgen? Zal 
het systeem een impact hebben op 
de duur van de controles? 
 

02.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Pivin, un système com-

plet de contrôle aux frontières automatique est constitué de la manière 
suivante: une installation réseau par site, des portes électroniques ou 
e-gates qui effectuent le contrôle automatique, et un nombre variable 
de kiosques ou systèmes en libre-service où les passagers peuvent 
préparer ce contrôle s’ils ne l’ont pas fait en ligne auparavant. 
 
En 2023, la police fédérale a conclu un contrat avec une entreprise 
belge pour l’achat, la mise en place et l’entretien de ce système. Les 
kiosques sont à la charge des exploitants privés des sites retenus. Les 
contrôles automatiques sont notamment basés sur l’usage des camé-
ras biométriques, scanners d’empreintes digitales et lecteurs de docu-
ments.  
 
Pour les contrôles manuels, les comptoirs d’accueil dotés de personnel 
ont été équipés de caméras biométriques, de scanners d’empreintes 
digitales et de lecteurs de documents. En outre, des terminaux mobiles 
ont été achetés pour les contrôles sur le territoire national. 
 
Concernant les infrastructures qui seront équipées sur la base de si-
mulations des flux de passagers, trois sites ont été retenus. À l’aéroport 
de Bruxelles-National, 36 portes électroniques seront installées. A l’aé-
roport de Charleroi Bruxelles-Sud, 12 portes électroniques seront ins-
tallées, tandis que 6 portes seront installées au niveau du terminal Eu-
rostar de la gare de Bruxelles-Midi. Le nombre de kiosques est quant 
à lui défini par les exploitants privés. Les autres sites continuent à fonc-
tionner avec des comptoirs d’accueil dotés de personnel.  
 
L’ensemble du personnel concerné a été ou sera formé sur la base des 
modules de formation en ligne publiés par Frontex, l’Agence euro-
péenne pour la gestion de la coopération opérationnelle aux frontières 
extérieures des États membres de l’Union européenne. Au total, cela 
concerne environ 1 000 membres du personnel, principalement au 
sein de la police aéronautique, de la police des chemins de fer et de la 
direction des opérations de police administrative. 
 
La durée d’un cycle de contrôle a constitué un critère de comparaison 
lors de la conclusion du contrat. Les délais d’exécution calculés pour 
l’utilisation des kiosques et le contrôle réalisé par les portes électro-
niques garantissent une circulation suffisamment fluide. Cependant, le 
temps passé au niveau des kiosques dépend fortement de la propor-
tion d’enregistrements préalables en ligne et du passager lui-même. 
L’installation d’un nombre suffisant de kiosques et la mise en œuvre 

02.02 Minister Annelies Verlin-

den: Een automatisch controlesys-
teem bestaat uit een netwerkinstal-
latie per site, elektronische toe-
gangspoorten en kiosken of zelfbe-
dieningssystemen waar passa-
giers zich op de controle kunnen 
voorbereiden.  
 
In 2023 heeft de politie een con-
tract gesloten met een Belgisch be-
drijf voor de aankoop en het onder-
houd van dit systeem. De kiosken 
zijn ten laste van de privé-uitbaters 
van de sites. De automatische con-
troles zijn gebaseerd op biometri-
sche camera's, vingerafdrukscan-
ners en documentlezers. Voor de 
handmatige controles worden de 
onthaalbalies met dezelfde appara-
tuur uitgerust. Er werden ook mo-
biele terminals aangeschaft voor 
controles op het nationaal grond-
gebied. 
 
Op de luchthaven te Zaventem zul-
len er 36 elektronische gates geïn-
stalleerd worden, 12 op de luchtha-
ven van Charleroi en 6 in de Euro-
starterminal in Brussel-Zuid. Het 
aantal kiosken wordt door de privé-
uitbaters bepaald. De andere sites 
zullen over bemande kiosken be-
schikken. 
 
Duizend agenten van de lucht-
vaart-, de spoorweg- en de be-
stuurlijke politie worden opgeleid 
op basis van de door Frontex gepu-
bliceerde modules. 
 
De lengte van een controlecyclus 
was een van de criteria voor het 
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de coachings par les exploitants privés peuvent remédier à cette situa-
tion.  
 

sluiten van het contract. De verwer-
kingstermijnen aan de kiosken en 
de elektronische gates garanderen 
een vlotte doorstroming. De tijd die 
men aan de kiosken moet door-
brengen hangt af van de onlinere-
gistratie vooraf en van de passa-
gier. Een voldoende aantal kiosken 
kan de moeilijkheden ondervan-
gen. 
 

02.03  Philippe Pivin (MR): Madame la ministre, je vous remercie pour 

les éléments très concrets de votre réponse.  
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Georges Dallemagne à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Le hacking chinois" (55042182C) 

03 Vraag van Georges Dallemagne aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "Hacking uit Chinese hoek" (55042182C) 
 

03.01  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la ministre, le 

lundi 25 mars, la justice américaine a émis un acte d’accusation à l’en-
contre de sept hackers chinois membres des services de renseigne-
ment chinois et agissant pour le compte du gouvernement chinois. Ces 
pirates informatiques basés dans la ville de Wuhan en Chine – ville 
jumelée à Liège depuis 2014 – sont accusés par la justice américaine, 
mais aussi par la justice britannique, d’avoir mené des activités d’es-
pionnage et des milliers de cyberattaques à l’encontre d’entreprises, 
de citoyens et d’agences gouvernementales américaines, mais aussi 
à l’encontre de parlementaires européens membres de l’association 
internationale IPAC. 
 
En Belgique quatre parlementaires sont membres de cette association, 
dont moi-même. Ils sont visés en raison de leur combat contre les évo-
lutions autoritaires et déstabilisatrices du régime chinois, mais aussi en 
raison de celui qu'ils mènent pour la démocratie et les droits de 
l’homme en Chine. J’ai moi-même fait l’objet de tentatives d’intrusion 
informatique au printemps 2021, à l’époque où ces pirates informa-
tiques étaient les plus actifs, tentatives dont j’ai informé nos services 
de sécurité. 
 
Aux États-Unis, ces attaques qui visent à fragiliser les défenseurs des 
libertés et de la démocratie sont prises très au sérieux. En Grande-
Bretagne aussi: des sanctions ont d’ores et déjà été prises à l’encontre 
de certains des hackers et de leur société-écran. L’ambassadeur de 
Chine a été convoqué par le ministère britannique des Affaires étran-
gères. 
 
La Chine n’hésite pas à intimider les parlementaires qui osent critiquer 
ses violations des droits de l’homme. Elle n’hésite pas à payer des par-
lementaires du Vlaams Belang pour interférer dans notre démocratie 
et la fragiliser. Plusieurs d’entre nous font régulièrement les frais de 
ces tentatives d’intimidation, notamment sur la question taïwanaise. Il 
est temps pour les autorités belges de montrer que la défense de ses 
institutions démocratiques lui est essentielle. 
 

03.01  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Het Amerikaanse en 
Britse gerecht vervolgen zeven 
hackers die lid zijn van de Chinese 
inlichtingendiensten. Ze worden er-
van beschuldigd spionageactivitei-
ten en duizenden cyberaanvallen 
te hebben uitgevoerd tegen Ameri-
kaanse bedrijven, burgers en over-
heidsinstellingen, alsook tegen Eu-
roparlementsleden die lid zijn van 
de Inter-Parliamentary Alliance on 
China (IPAC). 
 
In België zijn 4 parlementsleden 
daar lid van, onder wie ikzelf. We 
zijn doelwitten omdat we strijd voe-
ren tegen de autoritaire praktijken 
van het regime en de mensenrech-
tenschendingen in China. In 2021 
werden pogingen ondernomen om 
mijn computer te hacken. 
 
Er werden sancties genomen te-
gen enkele van de hackers en hun 
dekmantelbedrijf. De Chinese am-
bassadeur werd ontboden door het 
Britse ministerie van Buitenlandse 
Zaken.  
 
China intimideert parlementsleden 
die kritiek durven te uiten, in het bij-
zonder over de Taiwanese kwestie. 
Het betaalt parlementsleden van 
Vlaams Belang om onze democra-
tie te ondermijnen. Het is tijd dat we 
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Madame la ministre, comment le gouvernement réagit-il à ces attaques 
visant des parlementaires qui combattent les atteintes aux libertés 
commises par la Chine? Quelle est la stratégie de nos services de sé-
curité pour défendre nos institutions démocratiques et pour sanction-
ner efficacement les tentatives de déstabilisation et de fragilisation de 
la démocratie?  
 

onze democratische instellingen 
verdedigen. 
 
Hoe reageert de regering op die 
aanvallen? Wat is de strategie van 
onze veiligheidsdiensten? 
 

03.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Dallemagne, si des 

faits permettent des poursuites judiciaires, une enquête est alors ou-
verte et les poursuites sont de la compétence du parquet fédéral ou 
d'arrondissement. 
 
Si une intervention des services de police s'avère nécessaire, la Quick 
Reaction Force est activée au niveau de la police fédérale. En tant que 
service de police, la Federal Computer Crime Unit (FCCU) fait partie 
des partenaires du plan national d'urgence cybernétique. 
 
Nous ne sommes pas en mesure de communiquer sur la stratégie de 
sécurité et, plus précisément, sur les détails, compte tenu de la sensi-
bilité de cette question. 
 
Dans le domaine de la sécurité, nous faisons le nécessaire pour sur-
veiller la sécurité à tous les niveaux, à savoir les équipements termi-
naux, les accès au réseau internet, les données et les applications, en 
surveillant et en suivant les directives de sécurité via les fournisseurs 
et les autorités compétentes, telles que le Centre pour la Cybersécurité 
Belgique. 
 
Il convient également d'ajouter que nous suivons les recommandations 
de la Sûreté de l'État concernant la non-acquisition de matériel de fa-
brication chinoise dans des dossiers de validation des zones de police. 
Ce point est également souligné si l'équipement est d'origine chinoise. 
Ceci entraîne directement un avis défavorable. 
 
Par ailleurs, nous devons également garder à l'esprit que d'autres pays 
sont susceptibles d'être à la recherche d'informations sensibles et nous 
devons nous protéger en tout temps au moyen notamment de MSE5 
mais également en ayant recours à d'autres outils de détection d'ano-
malies pouvant indiquer un hacking. Le framework NIS 2 peut ici être 
utilisé aux fins de détection et d'action. 
 
Conformément à la circulaire relative à la réduction des risques de sé-
curité dans les marchés publics du 11 septembre 2023, la police fédé-
rale a intégré le mécanisme de quick scan dans sa politique d'achat 
pour les achats susceptibles d'avoir un impact sur la sécurité nationale. 
Si ce quick scan montre qu'il peut y avoir un risque pour la sécurité 
nationale, une analyse de risque plus approfondie est alors effectuée 
pour voir quelles mesures peuvent être mises en œuvre afin que les 
risques identifiés soient minimisés. 
 

03.02 Minister Annelies Verlin-

den: Indien er op basis van feiten 
een gerechtelijke vervolging inge-
steld kan worden, wordt er een on-
derzoek geopend. Indien een poli-
tieoptreden noodzakelijk is, wordt 
de Quick Reaction Force ingescha-
keld. De Federal Computer Crime 
Unit (FCCU) is een partner in het 
Nationaal Cybernoodplan. Over de 
veiligheidsstrategie kunnen wij niet 
communiceren, maar we waken 
over de eindapparatuur, de inter-
nettoegang, de gegevens en de 
applicaties, en we volgen de veilig-
heidsrichtlijnen op. We kopen geen 
materiaal aan dat in China gefabri-
ceerd werd. Indien dat het geval is, 
volgt er een ongunstig advies in de 
goedkeuringsdossiers van de poli-
tiezones.  
 
Ook andere landen kunnen op 
zoek gaan naar gevoelige informa-
tie en we moeten ons steeds be-
schermen tegen hackings met be-
hulp van tools om anomalieën op te 
sporen. Overeenkomstig de om-
zendbrief uit 2023 betreffende de 
vermindering van de veiligheidsrisi-
co's bij overheidsopdrachten, 
maakt de federale politie gebruik 
van een quick scan voor aankopen 
die mogelijkerwijs een impact heb-
ben op de nationale veiligheid. In-
dien er een risico ontdekt wordt, 
volgt er een diepgaande analyse 
om dat risico te beperken.  
 

03.03  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la ministre, je 

vous remercie pour votre réponse.  
 
Je voudrais simplement réagir en disant que, parfois, je m’inquiète un 
peu d’une forme de banalisation de certaines menaces à l’égard de 
nos institutions. Je vois encore une fois comment la Grande-Bretagne 
réagit vivement à certaines menaces ou intrusions concernant ses dé-

03.03  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Ik maak me zorgen over 
een zekere banalisering van be-
paalde dreigingen voor onze instel-
lingen. Groot-Brittannië reageert 
krachtig op dreigingen of inmen-
ging, maar wij hebben de Chinese 
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putés. Je n’ai pas entendu la même chose ici. Nous n’avons pas con-
voqué l’ambassadeur de Chine.  
 
Par ailleurs, vous nous dites que vous suivez les recommandations de 
vos services de sécurité sur les équipements d’origine chinoise. Je 
m’étonne qu’une série de parlementaires et de ministres continuent à 
utiliser l’application TikTok dont on sait tous qu’elle constitue une me-
nace. Je ne comprends pas cette forme d’irresponsabilité – je l’appel-
lerai comme cela – par rapport à des menaces avérées, probables ou 
possibles de la part d’un régime qui a montré sa volonté de déstabili-
sation de nos démocraties. J’espère que nous prendrons au sérieux 
ces menaces qui affectent le cœur de nos institutions démocratiques.  
 
Tel est le message que je souhaitais vous délivrer. 
 

ambassadeur niet op het matje ge-
roepen. U volgt de aanbevelingen 
van uw diensten over apparatuur 
van Chinese makelij, maar er zijn 
nog altijd parlementsleden en mi-
nisters die TikTok gebruiken, en 
dat vormt een dreiging. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: De heer Cogolati heeft zijn vraag nr. 55042259C doen omzetten in een schriftelijke vraag. De 
heer Segers is hier niet voor zijn vraag nr. 55042266C. 
 

04 Question de Georges Dallemagne à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "L'information de la banque de données de l'OCAM" (55042268C) 

04 Vraag van Georges Dallemagne aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De informatie in de database van het OCAD" 
(55042268C) 
 

04.01  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la ministre, le 

pays est en niveau 3 de la menace depuis l'attentat terroriste survenu 
le 16 octobre 2023 à Bruxelles. Je vous pose cette question parce que 
nous avons vu que certaines zones de police étaient débordées par 
rapport à des individus qui pourraient constituer une menace. 
 
Pourriez-vous nous donner le nombre de personnes enregistrées dans 
la banque de données commune de l'OCAM comme représentant une 
menace, en précisant s'il s'agit de menace islamiste, d'extrême-droite 
ou d'autres types de menaces? 
 
Pourriez-vous nous donner le nombre d'individus enregistrés dans 
cette banque de données par Région (Flandre, Wallonie, Bruxelles) 
ainsi que les chiffres concernant les dix zones de police où résident le 
plus grand nombre de personnes représentant une menace? Encore 
une fois, certaines zones de police semblent avoir été débordées par 
le nombre d'individus qui pouvaient représenter une menace. 
 
Pourriez-vous nous dire, pour ces zones-là, si des moyens particuliers 
sont dévolus à la police locale ou fédérale ou aux task forces locales 
les plus concernées par des personnes qui représentent une menace? 
 

04.01  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Sinds de aanslag van 
16 oktober 2023 is dreigingsni-
veau 3 van kracht in België. Be-
paalde politiezones zijn blijkbaar 
overstelpt met werk door het hoge 
aantal personen die een bedreiging 
vormen. 
 
Hoeveel personen zijn er opgeno-
men in de gemeenschappelijke ge-
gevensbank van het OCAD omdat 
ze een bedreiging vormen? Over 
wat voor bedreiging gaat het? Wat 
is het aantal geregistreerde perso-
nen per gewest? In welke tien poli-
tiezones verblijven de meeste van 
die personen? Hebben de politie of 
lokale taskforces in die politiezones 
specifieke middelen toegewezen 
gekregen? 
 

04.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Dallemagne, en date 

du 27 mars de cette année-ci, 656 personnes étaient reprises dans la 
banque de données commune: 575 pour leur adhésion à l'idéologie 
djihadiste islamiste, 53 pour leur adhésion à l'extrémisme de droite, 16 
à l'extrémisme de gauche et 12 pour d'autres types de menaces. La 
répartition par Région est la suivante: 318 en Région flamande, 233 en 
Région bruxelloise et 98 en Région wallonne. Pour sept personnes, il 
n'est pas possible de déterminer de Région.  
 

04.02 Minister Annelies Verlin-

den: Op 27 maart stonden er 656 
personen in de gemeenschappe-
lijke gegevensbank: 575 aanhan-
gers van het islamitisch jihadistisch 
gedachtegoed, 53 aanhangers van 
het rechtsextremisme, 16 aanhan-
gers van het linksextremisme en 12 
voor andere vormen van dreiging; 
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L'Organe de coordination pour l’analyse de la menace (OCAM) indique 
que les Task forces locales (TFL) de Bruxelles et d'Anvers suivent le 
nombre le plus élevé de personnes reprises dans la banque de don-
nées commune. Les Task forces locales font partie de la Stratégie Ex-
trémisme et Terrorisme (Stratégie TER) et sont couvertes par les 
moyens alloués en matière de lutte contre le terrorisme.  
 
Durant cette législature, la lutte contre le terrorisme a été renforcée via 
la provision interdépartementale: 40 collaborateurs ont été attribués 
aux polices judiciaires fédérales, soit 26 à Anvers, 5 en Flandre orien-
tale et 9 à Liège. Un collaborateur a également renforcé la DJSOC.  
 
À la suite des attentats du 16 octobre 2023, la direction générale judi-
ciaire a été renforcée de 50 collaborateurs, soit 25 à la police judiciaire 
fédérale de Bruxelles, 15 à la DJSOC et 10 aux unités spéciales.  
 
Concernant certaines zones de police de l'arrondissement de 
Bruxelles, initialement renforcées par des moyens alloués au Plan Ca-
nal, les tâches dévolues à la Stratégie TER, comme les missions de 
l’Information Officer (IO), sont traitées maintenant comme des tâches 
de routine et les effectifs ont été intégrés dans la capacité des zones 
de police locale.  
 

318 verblijven in het Vlaams Ge-
west, 233 in het Brussels Hoofdste-
delijk Gewest en 98 in het Waals 
Gewest. Van zeven personen is 
het niet mogelijk om het gewest te 
bepalen. Het OCAD meldt dat de 
lokale taskforces (LTF) in Brussel 
en Antwerpen de meeste mensen 
volgen. Ze maken deel uit van de 
Strategie Extremisme en Terro-
risme (TER) en worden met midde-
len uit de terrorismebestrijding ge-
financierd.  
 
De strijd tegen het terrorisme werd 
versterkt via de interdepartemen-
tale voorziening, in het kader waar-
van er 40 medewerkers toegewe-
zen werden aan de federale ge-
rechtelijke politie, onder wie 26 aan 
Antwerpen, 5 aan Oost-Vlaande-
ren en 9 aan Luik. Aan de Centrale 
directie van de bestrijding van de 
zware en georganiseerde criminali-
teit (DJSOC) werd er een mede-
werker toegevoegd. Na de aanslag 
van 16 oktober 2023 werd de Alge-
mene Directie Gerechtelijke Politie 
met 50 medewerkers versterkt, van 
wie 25 bij de Brusselse FGP, 15 bij 
de DJSOC en 10 bij de speciale 
eenheden. In sommige Brusselse 
zones worden de taken van de 
TER-strategie en de opdrachten 
van de Information Officer (IO) als 
routinetaken behandeld en worden 
de personeelsleden in de capaciteit 
van de lokale politiezones geïnte-
greerd. 
 

04.03  Georges Dallemagne (Les Engagés): Merci, madame la mi-

nistre, pour ces chiffres.  
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Mevrouw de minister, ik kijk even naar de resterende vragen op onze agenda. Mevrouw 
Schlitz is hier niet. Vraag nr. 55042353C van mevrouw Buyst wordt omgezet in een schriftelijke vraag. De 
heer Prévot is hier niet. De heer Lacroix is hier wel. 
 
Monsieur Lacroix, je vous invite à poser votre question avant que je ne pose les miennes, si vous êtes 
d'accord. Comme ça, nous gagnons un peu de temps. 
 

05 Question de Christophe Lacroix à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Des faits d’homophobie" (55042455C) 

05 Vraag van Christophe Lacroix aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "Homofobe feiten" (55042455C) 
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05.01  Christophe Lacroix (PS): Madame la ministre, je ne suis pas 

souvent présent en commission de l'Intérieur, puisque je n'en suis pas 
membre. Néanmoins, je suis venu vous interroger – à mon avis, pour 
l'une des dernières fois de cette législature – afin de vous demander 
une réaction à la suite de faits homophobes qui m'ont été relatés et qui 
impliqueraient la police.   
 
La victime qui a déposé plainte a été insultée, violentée – une attesta-
tion médicale confirme les coups reçus – et également menacée. Au-
jourd’hui, indépendamment du suivi judiciaire et sous la réserve de la 
présomption d’innocence, cette personne vit dans la crainte de repré-
sailles de la part de certains policiers.  
 
Au-delà de ce qui pourrait être injustement qualifié de "fait divers", et 
sans tomber dans la généralisation, je suis convaincu que de tels com-
portements n’ont pas leur place au sein de nos forces de l’ordre et doi-
vent être combattus, poursuivis et condamnés. 
 
Aussi, j’aimerais vous poser les questions suivantes, madame la  
ministre.  
 
Avez-vous connaissance de faits similaires et répétés au sein des 
corps de police du Royaume? Existe-t-il un recensement des plaintes 
pour homophobie et une analyse effectuée quant à leur suivi? 
 
En matière de formation et de prévention, quelles sont les mesures 
prises pour lutter contre toute forme de discrimination au sein des 
forces de police? Un plan de lutte contre l’homophobie et la 
LGBTQIA+-phobie, tant interne qu’externe, est-il mis en place? Si, oui, 
pouvez-vous m’en communiquer la teneur, les résultats et l’évaluation? 
Enfin, quelles sont les synergies établies à ce sujet avec le ministre de 
la Justice et la secrétaire d’État pour l’Égalité des chances? 
 

05.01  Christophe Lacroix (PS): 

Ik heb meldingen ontvangen over 
homofobe incidenten waarbij de 
politie betrokken was. Het slachtof-
fer werd beledigd, geweld aange-
daan, zoals een medisch attest be-
vestigt, en bedreigd. Los van het 
gerechtelijke staartje en onder 
voorbehoud van het vermoeden 
van onschuld vreest de betrokken 
persoon represailles van bepaalde 
politieagenten. 
 
Zulk gedrag hoort niet thuis bij de 
politie en moet bestreden, vervolgd 
en veroordeeld worden. 
 
Bent u op de hoogte van soortge-
lijke feiten binnen het politiekorps? 
Worden klachten over homofobie 
specifiek als zodanig geregi-
streerd, en wordt de follow-up 
daarvan geanalyseerd? Welke 
maatregelen gelden er qua oplei-
ding en preventie om discriminatie 
bij de politie te bestrijden? Is er een 
plan van kracht om homofobie en 
lgbtqia+-fobie te bestrijden? Welke 
synergieën zijn er opgezet met de 
minister van Justitie en de staats-
secretaris voor Gelijke Kansen? 
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre: Cher collègue Lacroix, au sein 

de la police fédérale, toutes les plaintes reçues sont enregistrées. Il n'a 
pas été relevé d'incident similaire. Depuis 2023, une plainte liée à l'ho-
mophobie a été reçue par la police fédérale et une enquête adminis-
trative a été menée. 
 
En matière de formation de base, les thématiques liées aux discrimi-
nations sont notamment abordées dans le cadre d'un cluster transver-
sal "Contexte sociétal". Ce cluster aborde les développements socio-
culturels, notamment ceux liés à la diversité, et amène les aspirants à 
être conscients des causes et des conséquences du racisme, de la 
discrimination, des stéréotypes et des préjugés ainsi que leur impact 
sur une attitude professionnelle. 
 
En ce qui concerne les délits de haine, ceux-ci sont traités selon les 
directives de la circulaire COL13/2013 en matière de discrimination et 
de délit de haine. Des policiers de référence ont été désignés et formés 
par Unia au sein des services de première ligne de la police intégrée. 
Ils agissent en tant que référents pour la communication et la connais-
sance en ces matières et servent également de relais privilégié avec 
le magistrat de référence auprès du parquet.  
 
En 2021, le gouvernement fédéral a mis en place un plan SOGIESC, 
Sexual Orientation, Gender Identity and Expression, and Sex Charac-
teristics, qui comporte 133 mesures, décrit et met en place des actions 

05.02 Minister Annelies Verlin-

den: Alle klachten worden geregi-
streerd en binnen de politie werd er 
geen enkel vergelijkbaar incident 
opgetekend. Sinds 2023 werd er 
één klacht ingediend wegens ho-
mofobie en er werd een administra-
tief onderzoek gevoerd. 
 
De thema’s die verband houden 
met discriminatie worden behan-
deld in het kader van een transver-
sale opleiding Maatschappelijke 
oriëntering. Daarin komen de so-
cioculturele ontwikkelingen aan 
bod, met name de ontwikkelingen 
op het gebied van diversiteit, en 
worden de aspirant-agenten be-
wust gemaakt van de oorzaken van 
racisme, discriminatie, stereotypen 
en de impact daarvan op de profes-
sionele ingesteldheid.  
 
Haatmisdrijven worden behandeld 
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spécifiques afin d'accroître la protection de ce groupe cible et maximi-
ser son inclusion. Ces actions visent, par exemple, à inciter l'ensemble 
des membres du personnel à procéder à un inventaire et une analyse 
de l'offre de formation, à assurer la formation et la mise à jour des con-
naissances des policiers et des magistrats de référence ou encore à 
améliorer la lutte effective contre les crimes de haine et les discours 
haineux envers les personnes LGBTQI+, à améliorer l'enregistrement 
des délits de haine par la police et le parquet et à renforcer le traitement 
des plaintes. Le service Égalité des chances a présenté, en octobre 
2023, le premier rapport de suivi intermédiaire de ce plan d'action.  
 
Au niveau des services de police, d'autres actions sont menées, 
comme par exemple la signature, en mai 2022, d'un protocole entre la 
police intégrée et l'ASBL Rainbow Cops Belgium. La police fédérale 
participe également chaque année à l'action Drapeau arc-en-ciel en 
hissant un drapeau sur certains de ses sites. L'objectif est de rappeler 
l'importance d'une politique de diversité, de respect et d'inclusion. 
 
Concernant les synergies entre les ministres compétents, la circulaire 
conjointe COL13/2013, relative à la politique de recherche et de pour-
suites en matière de discriminations et de délits de haine a été  
récemment révisée. Cette circulaire régit la politique d'enquête et de 
poursuites en matière de discriminations et de délits de haine et vise à 
optimiser la collaboration entre la police et la justice.  
 
Une assemblée générale a été organisée le 18 mars pour présenter la 
nouvelle circulaire aux acteurs concernés. Sur la base de la nouvelle 
version de cette directive, des actions concrètes seront entreprises 
pour rendre la lutte encore plus efficace. 
 
Enfin la campagne "Respect mutuel", que j'ai moi-même régulièrement 
soutenue, met l'accent sur la connexion comme moyen d'accroître la 
confiance entre les citoyens et les professions de sécurité. Plus de 
confiance mène à plus de respect. Cela peut à son tour avoir un impact 
sur la lutte contre les agressions et les violences entre les citoyens et 
les forces de sécurité.  
 

volgens de richtlijnen in de om-
zendbrief COL 13/2013. Er werden 
binnen de eerstelijnsdiensten refe-
rentiepolitieambtenaren aange-
steld en opgeleid door Unia. Ze zijn 
referenten voor de communicatie 
en de kennis op die gebieden en 
fungeren als tussenpersoon bij uit-
stek voor de referentiemagistraat. 
 
In 2021 heeft de regering het SO-
GIESC-actieplan (Sexual Orien-
tation, Gender ldentity and Expres-
sion and Sex Characteristics) inge-
voerd, dat 133 maatregelen bevat 
om de bescherming van die doel-
groep te verbeteren. Die acties 
hebben meer bepaald betrekking 
op het verzekeren van een oplei-
ding en het updaten van de kennis, 
een betere bestrijding van haatmis-
drijven ten aanzien van lgbtqia+’en 
en een betere registratie van haat-
misdrijven, en een betere verwer-
king van de klachten. De dienst 
Gelijke Kansen heeft eind 2023 het 
eerste rapport over dat actieplan 
voorgesteld. 
 
In mei 2022 werd er een protocol 
gesloten tussen de geïntegreerde 
politie en de vzw Rainbow Cops 
Belgium. De federale politie neemt 
elk jaar deel aan de regenboog-
vlagactie door op bepaalde sites zo 
een vlag uit te hangen. Het doel 
daarvan is te herinneren aan het 
belang van een diversiteits- en in-
clusiviteitsbeleid.  
 
Wat de synergieën tussen minis-
ters betreft, werd de gemeen-
schappelijke omzendbief 
COL 13/2013 herzien. Die om-
zendbrief regelt het opsporings- en 
vervolgingsbeleid inzake discrimi-
natie en haatmisdrijven en optima-
liseert de samenwerking tussen 
politie en justitie.  
 
Tot slot is de campagne Weder-
zijds Respect erop gericht om het 
vertrouwen tussen de burgers en 
de beoefenaars van veiligheidsbe-
roepen te vergroten. Dat kan een 
impact hebben op de bestrijding 
van agressie en geweld tussen 
burgers en veiligheidsdiensten. 
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05.03  Christophe Lacroix (PS): Madame la ministre, je vous remer-

cie pour votre réponse qui est complète.  
 
J'ai bien compris qu'une seule plainte avait été enregistrée au niveau 
de la police fédérale. En fait, ce que je perçois ou ressens, est que, 
d'une manière générale, les personnes qui sont victimes d'homophobie 
de la part des forces de l'ordre ont une crainte de porter plainte, malgré 
tous les efforts que vous avez annoncés, parce qu'elles ont peur de 
représailles si elles recroisent certains policiers dans certaines circons-
tances. En tous cas, c'est ce qui m'a été relaté. Je sais combien le 
gouvernement est sensible à cette question et voulait lutter contre toute 
forme de discrimination. Mais il n'en reste pas moins vrai que parfois, 
celle-ci est sous-jacente et n'est pas suffisamment mesurée. 
 
Néanmoins, je constate que des efforts sont faits pour mieux former 
nos policiers et nos magistrats en l'occurrence. On parle beaucoup de 
policiers de référence et de magistrats de référence. Il me reviendra 
par la suite de revoir et d'analyser à nouveau cette question pour voir 
si la réponse est suffisamment claire en ce qui concerne une formation 
générale à l'ensemble des policiers, en ce compris dans les polices qui 
ne sont pas de votre ressort direct, c'est-à-dire en dehors de la police 
fédérale et des polices locales. 
 

05.03  Christophe Lacroix (PS): 

Slachtoffers van door de politie ge-
pleegde homofobe feiten zijn bang 
om een klacht in te dienen, uit 
angst voor represailles. Ook al is 
de regering vastberaden om de 
strijd aan te binden met elke vorm 
van discriminatie, soms betreft het 
een verborgen discriminatie die 
niet goed in kaart gebracht is.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Koen Metsu aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Het inzetten van stewards tijdens sportwedstrijden" (55042468C) 
- Koen Metsu aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De biometrische toegangscontroles" (55042471C) 

06 Questions jointes de 

- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Le 
recours aux stewards lors de compétitions sportives" (55042468C) 
- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
contrôles d'accès biométriques" (55042471C) 
 

06.01  Koen Metsu (N-VA): Mevrouw de minister, ik verwijs naar de 

schriftelijke versie van mijn vraag over de steward, die niet alleen inge-
geven is door het feit dat alweer een Antwerpse club naar 1A overgaat, 
maar ook door de tests in onder andere Gent met de biometrische toe-
gangscontrole. 
 
Een voetbalsteward betreft een natuurlijk persoon, aangeworven door 
organisatoren van een (inter)nationale voetbalwedstrijd zoals bedoeld 
in de voetbalwet.  De organisatoren zijn verplicht met hen een schrifte-
lijke overeenkomst af te sluiten. 
 
Dit betekent dat er een juridische band ontstaat tussen de organisator 
en de steward. De voetbalwet voorziet slechts op 2 manieren het in-
zetten van voetbalsteward: een vrijwilligersovereenkomst (onbezol-
digd) of een arbeidsovereenkomst (bezoldigd). Het inzetten van voet-
balstewards via externe ondernemingen die een overeenkomst afslui-
ten met de organisator is wettelijk niet toegestaan. 
 
In geval op het terrein wordt vastgesteld dat een bedrijf in samenwer-

06.01  Koen Metsu (N-VA): Les or-

ganisateurs de matchs de football 
peuvent conclure une convention 
de volontariat (travail non rému-
néré) ou un contrat de travail (ré-
munéré) avec les stewards char-
gés d'encadrer les rencontres. Ils 
ne peuvent pas faire appel à des 
stewards par le biais d'entreprises 
externes. Si, sur le terrain, on cons-
tate qu'une telle entreprise emploie 
tout de même des personnes qui 
effectuent les tâches des stewards 
avec la complicité des organisa-
teurs, ces personnes sont considé-
rées comme des agents de gar-
diennage et se rendent coupables 
d'une infraction à la loi sur la sécu-
rité privée. 
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king met organisatoren op dergelijke wijze personen inzet met de be-
doeling taken van voetbalstewards uit te voeren, worden deze perso-
nen aanzien als bewakingsagenten. De betrokkenen begaan dan in-
breuken op de wet private veiligheid. 
 
Hierover heb ik de volgende vragen: 
 
Hoe ziet de evolutie van het aantal stewards de laatste vijf jaar eruit?   
Slagen alle clubs er in om het noodzakelijke aantal stewards te voor-
zien? Bij hoeveel clubs zijn ze verplicht meer stewards te voorzien het 
wettelijke minimum? Werden daar al clubs voor gesanctioneerd en met 
welke sancties? 
Hoe staat u tegenover een vereenvoudiging van het statuut van vrijwil-
liger? Zijn flexi-jobs een mogelijke oplossing? Kunt u uw antwoord ar-
gumenteren? 
Ziet u mogelijkheden om voetbalclubs te laten samenwerken met ex-
terne ondernemingen zonder dat zij worden beschouwd als bewa-
kingsagenten? Op welke manier dient de wetgeving dan te worden 
aangepast? 
Hartelijk dank voor uw antwoorden. 
 
In het verleden pleitte de Pro League al voor de mogelijkheid om bio-
metrische controles te installeren aan de stadionpoorten.  Daarbij zijn 
verschillende mogelijkheden. Het gaat om vingerafdrukken, scans van 
de handpalm of het netvlies. 
 
Helaas geraken mensen met een stadionverbod op dit moment nog te 
gemakkelijk in het stadion. Ze wisselen bijvoorbeeld tickets of codes 
uit. Biometrische controles kan dat voorkomen. Biometrie maakt het 
makkelijker om mensen te identificeren stadionverboden op te volgen. 
 
De politie heeft geen bezwaar op voorwaarde dat er een duidelijk juri-
disch kader is. We mogen innovatieve technologieën niet per definitie 
uitsluiten. Gelaatsherkenning wordt kennelijk in de haven van Antwer-
pen geïntroduceerd. Aan bepaalde cocaïnegevoelige kaaien in Ant-
werpen werd gezichtsherkenning verplicht gemaakt. 
 
AA Gent gebruikt infrarood handpalmscans om de identiteit van hun 
supporters te checken. Het pilootproject startte in oktober 2023 en zal 
18 maanden duren. Dit initiatief kwam er nadat in de voetbalwet meer 
inspanningen werden gevraagd van de clubs om personen met een 
stadionverbod ook daadwerkelijk buiten te houden. 
 
Hierover heb ik de volgende vragen: 
 
Hoe evalueert u het pilootproject in Gent waarbij gebruik wordt ge-
maakt van handpalmscans? 
Hoe staat u tegenover de mogelijkheid om biometrische controles mo-
gelijk te maken in de stadions? 
Welke biometrische gegevens genieten uw voorkeur en waarom? 
Hoe kan een duidelijk juridisch kader er uit zien? 
Hartelijk dank voor uw antwoorden. 
 

Combien de stewards supplémen-
taires ont-ils été engagés ces cinq 
dernières années? Tous les clubs 
parviennent-ils à trouver des ste-
wards en suffisance? Combien de 
clubs sont-ils obligés de faire appel 
à davantage de stewards que le 
nombre minimum prévu par la loi? 
Certains clubs ont-ils déjà été 
sanctionnés? 
 
La ministre est-elle disposée à sim-
plifier le statut des bénévoles? Les 
flexi-jobs pourraient-ils constituer 
une solution à cet égard? Serait-il 
possible d'autoriser les clubs à col-
laborer avec des entreprises ex-
ternes sans que les personnes em-
ployées soient qualifiées d'agents 
de gardiennage? Comment la  
législation pourrait-elle être modi-
fiée à cet effet? 
 
À l'heure actuelle, les personnes 
sous le coup d'une interdiction de 
stade parviennent tout de même 
par trop facilement à assister aux 
rencontres en échangeant des ti-
ckets ou des codes. Les contrôles 
biométriques permettraient d'y re-
médier. La police n'y est pas oppo-
sée, à condition qu'un cadre juri-
dique clair soit disponible. Dans le 
cadre d'un projet pilote, le 
KAA Gent a recours à des scans 
des paumes de main par infra-
rouge pour contrôler l'identité des 
supporters. 
 
Comment la ministre évalue-t-elle 
ce projet pilote? Que pense-t-elle 
de la possibilité de procéder à des 
contrôles biométriques dans les 
stades? Et à quelles données bio-
métriques donnerait-elle la préfé-
rence? Quelle forme prendrait ce 
cadre juridique clair? 
 

06.02 Minister Annelies Verlinden: Collega Metsu, vooreerst vraag ik 

u een schriftelijke vraag in te dienen voor de cijfergegevens waarnaar 
u peilt.  
 
Tijdens de coronapandemie hebben heel wat stewards afgehaakt maar 

06.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Je vous propose de deman-
der les données chiffrées par le 
biais d'une question écrite. 
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hun aantal lijkt zich nu langzaam te herstellen.  
 
De clubs moeten inderdaad voorzien in een minimumaantal stewards 
en daarbij kunnen ze rekenen op de grote collegialiteit van de ste-
wards, die zich vaak inzetten bij meerdere clubs, wat bijstaffing wordt 
genoemd. Sommige voetbalclubs doen ook regelmatig een beroep op 
leerlingen van het zevende jaar maatschappelijke veiligheid. Mijn dien-
sten stellen derhalve dat sanctionering daarom niet aan de orde is. 
 
Voor uw vraag over het statuut van de stewards moet ik u verwijzen 
naar mijn collega die bevoegd is voor Werk. Ik heb hem alvast ge-
vraagd de optie van flexi-jobs voor de functie van voetbalsteward te 
onderzoeken. 
 
Wat de club-stewardrelatie betreft, is de voetbalwet duidelijk: de orga-
nisator moet stewards aanwerven en een schriftelijke overeenkomst 
sluiten met elke steward. Indien een beroep wordt gedaan op een ex-
terne onderneming die de kandidaat-stewards aanbiedt, zal de club 
een overeenkomst moeten sluiten met de kandidaat-steward. Uiter-
aard moet hij of zij voldoen aan alle wettelijke vereisten, waaronder een 
screening door politie en een opleiding die wordt gegeven door de club, 
alvorens hij of zij aan de slag kan gaan als steward. De stewards vallen 
bovendien steeds onder de hiërarchische verantwoordelijkheid van de 
veiligheidsverantwoordelijke van de club. Daarnaast kan een club na-
tuurlijk steeds een beroep doen op een erkende bewakingsonderne-
ming. 
 
Wat uw vraag over biometrische toegangscontrole betreft, wil ik in eer-
ste instantie onderstrepen dat authenticatie, al dan niet via biometrie, 
veronderstelt dat de identiteit in een voorafgaande fase reeds werd 
vastgesteld. Daarvoor heb ik het koninklijk besluit betreffende de regels 
voor het ticketbeheer aangepast in 2020. Daarnaast werden e-tickets 
ingevoerd. De beide maatregelen zijn noodzakelijke voorwaarden om 
toegangsbeheer en controle via authenticatie van de identiteitsgege-
vens te verzekeren. Bovendien werd hierdoor de mogelijkheid gecre-
eerd om personen met een stadionverbod reeds bij de aankoop te 
identificeren en daardoor de conformiteitscontrole te optimaliseren. 
 
Dergelijke controle kan gebeuren via verschillende authenticatiemoge-
lijkheden. Bij KAA Gent loopt inderdaad een pilootproject waarbij ge-
bruik wordt gemaakt van handaderauthenticatie. Het gaat hier om een 
niet-invasieve tussenvorm van authenticatie op basis van actieve en 
passieve biometrie waarbij datasets van handpalmaders aan de toe-
gang worden vergeleken met eerdere, eenmalig geregistreerde data-
sets van de handpalmaders van de betrokken aankoper. Mijn diensten 
zullen de resultaten hiervan uiteraard grondig bestuderen. A priori ben 
ik dus zeker geen tegenstander van nieuwe vormen van authenticatie, 
op voorwaarde dat die gestoeld zijn op instemming en derhalve con-
form de persoonsgegevensbeschermingsregelgeving zijn. 
 
Voor invasieve actieve biometrie, zoals gezichtsherkenning, bestaat er 
geen juridische basis. Bovendien maakt dat het voorwerp uit van een 
Europees moratorium, gelet op de gevaren van disproportionaliteit en 
algoritmische vooringenomenheid.  
 
Met het oog op een robuuste juridische omkadering heeft mijn admi-
nistratie alvast een wetenschappelijk onderzoek besteld naar techno-
logische ondersteuning op basis van biometrische eigenschappen voor 

Nombre de stewards ont décroché 
durant la pandémie de coronavirus, 
mais, à présent, leur nombre 
semble se rétablir lentement. Les 
clubs doivent prévoir un nombre 
minimum de stewards. Heureuse-
ment, les stewards font preuve 
d'une grande collégialité et s'enga-
gent auprès de plusieurs clubs. 
Certains clubs de football font éga-
lement appel à des élèves de sep-
tième année en sécurité de la so-
ciété. Il n'est donc pas question de 
sanctionner les clubs. 
 
Le ministre du Travail est compé-
tent pour le statut des stewards. Je 
lui ai d'ores et déjà demandé d'exa-
miner la possibilité d'accorder des 
flexi-jobs aux stewards de football. 
 
La loi football prévoit que l'organi-
sateur signe un contrat écrit avec 
chaque steward. Si une entreprise 
externe propose des candidats ste-
wards, le club devra signer le con-
trat avec le candidat steward. Bien 
entendu, le candidat doit satisfaire 
à toutes les exigences légales 
avant de pouvoir commencer à tra-
vailler. Les stewards relèvent tou-
jours de la responsabilité hiérar-
chique du responsable de la sécu-
rité du club. En outre, le club peut 
évidemment recourir à une entre-
prise de gardiennage agréée. 
 
Un contrôle d'accès biométrique 
suppose que l'identité a déjà été 
établie au cours d'une phase préa-
lable. À cette fin, j'ai modifié en 
2020 l'arrêté royal du 20 juil-
let 2005 réglant les modalités de la 
gestion des billets à l'occasion des 
matches de football. En outre, des 
tickets électroniques ont été mis en 
place. Cette disposition a égale-
ment permis d'identifier des per-
sonnes interdites de stade dès 
l'achat d'un ticket. 
 
Le contrôle d'accès peut s'effectuer 
par le biais de différentes possibili-
tés d'authentification. La Gantoise 
met en place un projet pilote d'au-
thentification basé sur les veines 
de la main. Dans ce cadre, à l'ac-
cès, des ensembles de données 
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een vlotte en veilige toegangscontrole, en dat in samenhang met een 
accuraat ticketingbeleid. Daarnaast onderzoeken we de mogelijkheden 
die het Rijksregister, in combinatie met de ID-check, kan bieden. Ten 
slotte zullen de regels van de AI Act, zoals zopas goedgekeurd op Eu-
ropees vlak, mee richtinggevend moeten zijn voor nadere wetgevende 
initiatieven. 
 

relatifs aux veines de la paume de 
la main sont comparés aux en-
sembles de données, précédem-
ment enregistrés, relatifs aux 
veines de la paume de la main des 
acheteurs. Je ne suis certainement 
pas défavorable à de nouvelles 
formes d'authentification, à condi-
tion qu'elles soient basées sur le 
consentement, conformément à la 
réglementation relative à la protec-
tion des données à caractère per-
sonnel. 
 
Pour la biométrie active invasive, 
comme la reconnaissance faciale, 
il n'existe aucune base juridique, et 
un moratoire européen a égale-
ment été instauré. Néanmoins, 
mon administration a commandé 
une étude scientifique sur une pos-
sible assistance technique basée 
sur la biométrie en vue d'un con-
trôle d'accès à la fois sûr et rapide. 
Nous examinons également les 
possibilités qu'offre le Registre na-
tional combiné à une vérification 
d'identité. La législation euro-
péenne sur l'intelligence artificielle, 
qui vient d'être approuvée, contri-
buera à orienter les futures initia-
tives législatives. 
 

06.03  Koen Metsu (N-VA): Uw antwoord is heel duidelijk. 

 
De veiligheidsverantwoordelijke van een grote Antwerpse club pleitte 
er bij mij voor om, aangezien men 120 stewards nodig heeft per wed-
strijd en men moeilijk vrijwilligers vindt, de samenwerking met externe 
ondernemingen die de screening doen niet al te zeer te bemoeilijken. 
Daar zullen we het bij een volgende gelegenheid over moeten hebben. 
 

06.03  Koen Metsu (N-VA): Le res-

ponsable de la sécurité d'un grand 
club de football anversois m'a indi-
qué avoir besoin de 120 stewards 
par match. Vu la difficulté de trou-
ver des bénévoles, il a demandé de 
ne pas trop compliquer la collabo-
ration avec les entreprises ex-
ternes chargées du contrôle. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Koen Metsu aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 

en Democratische Vernieuwing) over "De handelingen die de medische dienst van de DSU mag 
uitvoeren" (55042487C) 

07 Question de Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les actes pouvant être effectués par le service médical de la DSU" (55042487C) 
 

07.01  Koen Metsu (N-VA): Mevrouw de minister, ik had nooit gedacht 

dat ik deze vraag als allerlaatste vraag aan u zou mogen stellen, al-
thans in de huidige legislatuur, want wij komen elkaar sowieso nog wel 
tegen.  
 
Gisteren hadden wij hier een interessante hoorzitting. Wat ik niet wist 

07.01  Koen Metsu (N-VA): Les 

medics de la direction des unités 
spéciales (DSU) ne sont pas auto-
risés à poser des gestes vitaux, 
tels que l'administration de plasma. 
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– vandaar deze vraag – is dat de medics van de DSU geen levensred-
dende handelingen mogen uitvoeren, bijvoorbeeld plasma toedienen. 
Ik vond het erg vreemd om dat te moeten vaststellen. Eigenlijk had ik 
het misschien al moeten weten, omdat het wat mij betreft toch een 
soort anomalie of hiaat in de huidige wetgeving is. Daarom wil ik graag 
uw visie hierover eens horen.  
 
Hebt u een wetgevend initiatief klaar om er op korte of middellange 
termijn voor te zorgen dat het de medics van de DSU wettelijk toege-
laten wordt om dergelijke handelingen uit te voeren? 
 

La ministre a-t-elle prévu une initia-
tive législative pour qu'ils puissent 
désormais être habilités à poser de 
tels gestes? 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Metsu, tot op heden be-

staat er geen wet die het statuut van de medic bij de DSU regelt. Dat 
valt overigens niet onder mijn bevoegdheid, maar onder die van de mi-
nister van Volksgezondheid. DSU-leden die invasieve medische han-
delingen zouden stellen, kunnen nu nog worden geconfronteerd met 
bepaalde procedures, mogelijk zelfs op burgerrechtelijk of strafrechte-
lijk vlak, zelfs indien de handelingen een zuiver levensreddende finali-
teit hebben. Tot op heden hebben de medics bij de DSU immers for-
meel geen enkele vaardigheid in invasieve technieken verworven, af-
gezien van de praktijkervaring die zij uiteraard regelmatig verwerven. 
Wel genoten zij als officieel opgeleide en gebrevetteerde ambulanciers 
enkele gespecialiseerde opleidingen in het kader van het ATLAS Me-
dic Forum, een samenwerking met alle Europese speciale politionele 
interventie-eenheden. 
 
Het zou mogelijk kunnen zijn de gecoördineerde wet van 10 mei 2015 
betreffende de uitoefening van beroepen in de gezondheidszorg te wij-
zigen om er, bijvoorbeeld, tactisch medicus aan toe te voegen. Dat 
voorstel werd door de DSU reeds een eerste keer besproken met de 
tactical medical liaison unit bij de FOD Volksgezondheid. De DSU is al 
op zoek gegaan naar instellingen die eventueel kunnen helpen met een 
basisopleiding voor invasieve technieken, en/of bij het legaliseren er-
van, die tot nu toe zijn voorbehouden voor verpleegkundigen en artsen. 
Deze technieken vereisen immers een regelmatige training en uitge-
breide controle door een medische instelling, bijvoorbeeld een acade-
misch ziekenhuis. Tot op heden werden er verkennende gesprekken 
gevoerd met het Universitair Ziekenhuis Antwerpen, dat aan de DSU-
medics een driedaagse opleiding zou kunnen aanbieden in het kader 
van een project onder toezicht van de FOD Volksgezondheid. Ook met 
een Luiks ziekenhuis verlopen de verkennende contacten constructief. 
 
Tot slot kan ik nog meegeven dat er tussen de DSU en Defensie een 
overleg is gepland om de mogelijkheden tot samenwerking inzake op-
leiding en bijscholing te bespreken, en dat telkens vanuit hun Medische 
Component. 
 

07.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Aucune loi ne régit le statut 
de medic au sein de la DSU. Il 
s'agit d'ailleurs d'une compétence 
du ministre de la Santé. Ils n'ont of-
ficiellement acquis aucune compé-
tence en techniques invasives. Ils 
sont des ambulanciers formés et 
brevetés. L'une des possibilités se-
rait d'étendre la loi relative à l'exer-
cice des professions des soins de 
santé. La DSU a déjà recherché 
des organismes qui pourraient 
créer une formation de base aux 
techniques invasives pour les me-
dics. Des concertations sont égale-
ment prévues entre la Défense et 
la DSU pour discuter d'une coopé-
ration éventuelle en matière de for-
mation et de formation continue. 
 

07.03  Koen Metsu (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor uw 

antwoord. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De waarschuwings-sms'en die door het 
Crisiscentrum van de regering in Brussel verstuurd worden" (55042281C) 

08 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Les SMS d'avertissement envoyés par le Centre de crise du gouvernement à 
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Bruxelles" (55042281C) 
 

08.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik wil graag uw 

aandacht vestigen op een klein incident met betrekking tot een waar-
schuwings-sms door het Crisiscentrum van de regering in Brussel op 
donderdag 4 april. Mij werd gesignaleerd dat er eerst een sms werd 
verstuurd in het Frans en pas na een klein halfuur ook in het Neder-
lands. Dat roept bij sommigen de vraag op of er hier geen ongelijke 
behandeling in voege treedt.  
 
Bent u hiervan op de hoogte? Bestaat er geen technische mogelijkheid 
om tegelijkertijd zowel de Franstalige als de Nederlandstalige waar-
schuwings-sms uit te sturen? 
 

08.01  Ortwin Depoortere (VB): À 

Bruxelles, le Centre de crise natio-
nal a envoyé un SMS d'alerte en 
français le 4 avril 2024 et seule-
ment une petite demi-heure plus 
tard en néerlandais. 
 
N'est-il pas possible, d'un point de 
vue technique, d'envoyer un SMS 
d'alerte simultanément dans les 
deux langues? 
 

08.02 Minister Annelies Verlinden: Op donderdag 4 april voerde het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest een alarmeringstest uit in nauw over-
leg met het Nationaal Crisiscentrum. Daarbij werd in het Frans en in 
het Nederlands een locatiegebaseerde sms verzonden naar alle aan-
wezige gsm-toestellen op het grondgebied van het gewest. Daarnaast 
werd een sms verstuurd naar alle personen met een adres op dit 
grondgebied die zijn ingeschreven in de databank van BE-Alert vol-
gens hun opgegeven taalvoorkeur. De opdracht om de Franstalige 
sms'en te verzenden, werd gegeven om 11.00 uur en die voor de Ne-
derlandstalige sms'en om 11.05 uur. Er werden in totaal 2.560.050 lo-
catiegebaseerde sms'en naar aanwezigen en 96.241 sms'en naar in-
geschrevenen verzonden. 
 
Technische factoren bij de mobielenetwerkoperatoren en bij de ontvan-
ger zorgen ervoor dat er een groter tijdsverschil tussen de ontvangst 
van de sms'en in beide talen kon liggen. Dat zijn factoren die buiten de 
controle van de overheid liggen en die inherent zijn aan de technologie 
en aan de hoeveelheid verzonden berichten. Deze problemen worden 
enkel ondervonden bij grootschalige tweetalige verzendingen, wat vrij 
zeldzaam is. 
 
De test van 4 april had tot doel te controleren of eerdere technische 
probleempunten werden weggewerkt. Dat is een permanent proces. 
De vlotte verzending van 2.560.050 locatiegebaseerde sms'en beant-
woordde deze vraag in positieve zin en bevestigde dat het met BE-
Alert mogelijk is om een grote bevolkingsconcentratie te alarmeren bin-
nen de tijdspanne van 1 uur. In dit opzicht werd de test als geslaagd 
beschouwd.  
 
Belangrijke verbeterpunten die meegenomen worden, zijn de tijd-
spanne die bij het gebruik van locatiegebaseerde sms’en voor de alar-
mering vereist is en de niet-gelijktalige alarmering in verschillende 
landstalen. Er is echter geen vaste procedure die een volgorde van 
landstalen bepaalt. Het gaat om een keuze van de verzender die voor 
elke campagne moet worden gemaakt op basis van technologische en 
organisatorische criteria.  
 
De beslissing om eerst in het Frans te verzenden en daarna in het Ne-
derlands werd genomen door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
Technisch gezien is het niet mogelijk om een gelijktijdige ontvangst van 
een Franstalige en een Nederlandstalige sms te garanderen. Het Na-
tionaal Crisiscentrum adviseert alarmerende overheden daarom om 
een tweetalige sms te verzenden waar mogelijk. De toegestane maxi-
male tekenlengte van de locatiegebaseerde sms van 160 tekens laat 

08.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Il s'agissait d'un test d'alerte 
de la Région de Bruxelles-Capitale, 
en concertation étroite avec le 
Centre de crise national. À cette 
occasion, 2 560 050 SMS géoloca-
lisés ont été envoyés à des per-
sonnes présentes et 96 241 à des 
personnes inscrites sur BE-Alert. 
L'ordre d'envoyer les SMS en fran-
çais a été donné à 11 h 00 et celui 
d'envoyer les SMS en néerlandais 
à 11 h 05. En raison de facteurs 
techniques chez les opérateurs de 
réseaux mobiles et chez le récep-
teur, il existe un décalage temporel 
plus important dans la réception 
des SMS d'une langue à l'autre. 
Ces facteurs échappent au con-
trôle de l'autorité publique et sont 
inhérents à la technologie et au vo-
lume des messages envoyés. Ces 
problèmes ne se rencontrent qu'en 
cas d'envois à grande échelle dans 
les deux langues. Le test visait à 
vérifier si les problèmes techniques 
antérieurs avaient été éliminés. La 
décision d'envoyer d'abord les 
SMS en français puis en néerlan-
dais a été prise par la Région de 
Bruxelles-Capitale. D'un point de 
vue technique, il n'est pas possible 
de garantir une réception simulta-
née d'un SMS en français et d'un 
SMS en néerlandais. Le Centre de 
crise national recommande aux 
autorisés chargées de lancer les 
alertes d'envoyer des SMS bi-
lingues là où c’est faisable. 
 
Toutefois, la longueur maximale 
autorisée de 160 caractères ne le 
permet pas toujours. Des efforts 
sont déployés en permanence pour 



 24/04/2024 CRIV 55 COM 1331 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

18 

dat evenwel niet altijd toe. 
 
Er wordt permanent gestreefd naar een zo breed en snel mogelijke 
alarmering van de hele bevolking en dat conform de taalwetgeving, 
binnen de beperkingen van de technologie. Daarom wordt er systema-
tisch gekeken naar bijkomende en nieuwe technologische mogelijkhe-
den. 
 

alerter l'ensemble de la population 
le plus largement et le plus rapide-
ment possible, conformément à la 
législation sur l’emploi des 
langues, dans les limites de la 
technologie. C'est pourquoi des 
possibilités techniques supplémen-
taires et nouvelles sont systémati-
quement explorées. 
 

08.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

het antwoord.  
 
Ik begrijp dat het te maken heeft met de technologische mogelijkheden. 
Ik volg het advies van het Nationaal Crisiscentrum dat het misschien 
beter is om tweetalige sms'en uit te sturen, maar ik heb uiteraard ook 
begrip voor het feit dat we niet meer dan 160 tekens kunnen gebruiken. 
Ik heb het aantal tekens van 4 april nu niet geteld, maar ik kan wel 
begrijpen dat dit niet altijd mogelijk is. 
 
U stelt mij wel gerust dat u de problematiek opneemt en daaraan pro-
beert te verhelpen. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "Het zelfevaluatierapport van de federale politie 
n.a.v. de aanslag door A. Lassoued" (55042292C) 

09 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Le rapport d'auto-évaluation de la police fédérale à la suite de l'attentat commis par 
A. Lassoued" (55042292C) 
 

09.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, is het zelfeva-

luatierapport van de federale politie naar aanleiding van de aanslag 
door Lassoued er al? Zo neen, wanneer verwacht u het? 
 
Kunt u het ook publiekelijk ter beschikking stellen, bijvoorbeeld aan de 
leden van de commissie voor Binnenlandse Zaken, of enkel aan de 
leden van de Vaste Begeleidingscommissies bij het Comité P en het 
Comité I? 
 

09.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Le rapport d'auto-évaluation de la 
police fédérale à la suite de  
l'attentat commis par A. Lassoued 
est-il déjà disponible? Peut-il être 
transmis aux membres de cette 
commission ou est-il réservé aux 
membres des commissions d'ac-
compagnement des Comités per-
manents P et R? 
 

09.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, de commis-

saris-generaal van de federale politie, toen nog ad interim, heeft enkele 
dagen na de aanslag zoals gebruikelijk een interne debriefing georga-
niseerd en eveneens een interne audit bevolen, die uiteraard enkel 
gaat over de federale politie. De resultaten van de audit werden be-
gin januari door de commissaris-generaal en door het directiecomité 
gevalideerd. Ik herinner eraan dat het om een intern beheersdocument 
ten behoeve van de commissaris-generaal gaat, waarover het Co-
mité P ook geïnformeerd werd. 
 
De interne audit gaf in essentie aanleiding tot aanbevelingen over de 
toepassing van het Nationaal Noodplan Terrorisme, het gebruik van 
het logboek voor de opvolging van de operaties, de beschikbare capa-

09.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Un audit interne a été réalisé 
en plus du débriefing interne. Le 
commissaire général et le comité 
de direction en ont validé les résul-
tats début janvier. Il s'agit d'un do-
cument de gestion interne, dont le 
Comité P a également pu prendre 
connaissance. L'audit a débouché 
sur des recommandations dont 
certaines ne convergent pas. La 
police fédérale et le Comité P as-
sureront le suivi des observations 
et recommandations figurant dans 
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citeit van de directie CGI, de uitbreiding van het concept Kruispuntda-
tabank Veiligheid, het robuuster maken van de informatietechnologie, 
het moderniseren van end-user equipment, de verbetering van de wer-
king van de LTF's en van de LIVC's, een betere beeldvorming inzake 
wapenhandel, het actualiseren van de richtlijnen voor de werking van 
de cellen voor het zogenaamde Intelligence-Led Policing en de aan-
passing van de richtlijn OP44 over gerichte controles van vreemdelin-
gen in zaken van mensenhandel en strijd tegen terrorisme. 
 
Er vond een werkoverleg plaats tussen de federale politie en het Co-
mité P. Zij zullen samen de vaststellingen en de aanbevelingen uit de 
beide rapporten nader bespreken met het oog op onderlinge feedback- 
en opvolgingsafspraken. 
 
Ook bij de federale politie bestaat er een periodieke voortgangsrappor-
tering aan het directiecomité. Voor elke aanbeveling werd een piloot 
aangewezen, die een verbetertraject heeft uitgewerkt en aangevat. 
 
De interne audit van de federale politie is echter geen afzonderlijke oe-
fening, maar maakt deel uit van de permanente evaluatie van haar wer-
king op basis van verschillende bronnen zoals de aanbevelingen van 
de parlementaire onderzoekscommissie inzake de terroristische aan-
slagen, het onderzoeksrapport van het Comité P, de interne evaluatie 
op het niveau van de magistratuur en enkele punctuele dossiers die tot 
bijsturing nopen. De commissaris-generaal zal instaan voor een per-
formante en transparante opvolging van de lessons learned. 
 

les deux rapports. La police fédé-
rale transmettra des rapports 
d'avancement périodiques au co-
mité de direction. Un pilote a été 
désigné pour chaque recomman-
dation et a entamé un trajet d'amé-
lioration. 
 
L'audit interne de la police fédérale 
fait partie de l'évaluation perma-
nente de son fonctionnement, la-
quelle repose sur les recommanda-
tions de la commission d'enquête 
parlementaire sur les attentats ter-
roristes, sur le rapport d'enquête du 
Comité P, sur l'évaluation interne 
au niveau de la magistrature, etc. 
Le commissaire général en assure 
le suivi. 
 

09.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik betreur uw 

antwoord een klein beetje, ook al snap ik het wel; het gaat tenslotte om 
een interne audit. Overigens vraag ik ook niet dat er zeer veel details 
worden vrijgegeven. Als het echter gaat om verbeteringen van struc-
turen en over verbeterpunten in het algemeen beleid, zowel voor de 
federale als lokale politie en andere diensten die betrokken waren bij 
die aanslag, zou de informatie nuttig kunnen zijn voor het Parlement, 
al was het maar om bijkomende wetgevende initiatieven te nemen. 
 
Ik vrees dat wij de kwestie niet meer zullen kunnen behandelen in deze 
legislatuur wegens het gebrek aan tijd. Ik hoop alvast dat een volgende 
regering terdege rekening zal houden met de interne audit en met de 
rapporten van het Comité P en ermee aan de slag gaat. Een nulrisico 
bestaat niet, maar we moeten wel proberen om het risico zo klein mo-
gelijk te houden. 
 

09.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Le Parlement pourrait saisir l’op-
portunité offerte par les points con-
crets à améliorer pour prendre des 
initiatives législatives. J'espère 
qu'un prochain gouvernement 
prendra des mesures à la suite de 
cet audit interne et des rapports du 
Comité P. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De negatieve interne evaluatie van de nieuwe 
selectieprocedure bij de geïntegreerde politie" (55042293C) 

10 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "L'évaluation interne négative de la nouvelle procédure de sélection à la police 
intégrée" (55042293C) 
 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik verwijs naar 

de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
  
De resultaten uit een interne evaluatie van de politie met betrekking tot 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Les résultats d’une évaluation in-
terne de la police portant sur la pro-
cédure renouvelée de recrutement 
sont choquants. La ministre peut-
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de vernieuwde aanwervingsprocedure zijn schokkend. Daarom vol-
gende vragen: 
 
'De doorlooptijd van het nieuwe proces heeft de doelstelling niet be-
reikt'. Erkent u dat niet de beloofde 18 weken, of 126 dagen, zijn ge-
haald maar wel 218 dagen? Hoe verklaart u de toename van deze 
doorlooptijd? Zult u de procedures bijsturen, hoe en wanneer? 
 
Waarom heeft uw departement niet sneller ingegrepen om de beloofde 
verbeteringen in de rekruteringsprocedure te realiseren? Wanneer was 
u op de hoogte? 
 
Hoe gaat u vermijden dat kandidaten gemiddeld bijna een jaar moeten 
wachten tussen hun inschrijving en de aanvang van de opleiding tot 
inspecteur? Erkent u dat er geen verbetering is ten opzichte van de 
oude situatie en dat dit een reden is waarom het aantal kandidaten dat 
effectief aan een opleiding start te laag blijft? 
 
Erkent u de interne onvrede over de hervorming (70% van de onder-
vraagde leidinggevenden zijn ontevreden)? Hoe gaat u die onvrede 
aanpakken? 
 
Erkent u de conclusie van professor Janssens, die als verklaring voor 
het feit dat dat het aantal kandidaat-inspecteurs afnam van bijna 
12.000 in 2014 naar een kleine 8.000 in 2022, terwijl in die periode het 
slaagpercentage toch verdubbelde tot zo'n 25% enkel kan omdat ‘de 
lat verlaagd is’? Gaf u daar instructies toe? 
 
Welke maatregelen gaat u nemen om deze vermeende afname in kwa-
liteit van de rekruten aan te pakken, en erkent u de conclusies van 
leidinggevenden die beweren dat bepaalde aspiranten niet zouden be-
schikken over de juiste competenties en attitudes? 
 
Wat gaat u ondernemen om het vertrouwen in het rekruteringsproces 
te herstellen, gezien de bezorgdheid over 'loze beloften' en een 'goed-
nieuwsshow' zoals geuit door leidinggevenden en politiescholen? 
 
Wanneer en hoe zullen de beloofde verbeteringen in de rekruterings-
procedure daadwerkelijk worden gehaald? 
 
Kunnen we voortaan als K.P.I. voortaan enkel kijken naar het aantal 
inspecteurs die 'effectief aan hun basisopleiding' beginnen (1.043) in 
plaats van naar het aantal dat 'slaagde in de selectieproeven' aange-
zien het verschil tussen beiden meer dan 30% bedraagt? 
 
Erkent u dat er in plaats van ca. 1.000 agenten nu, er jaarlijks effectief 
minstens 2.000 agenten aan hun basisopleiding zouden moeten be-
ginnen teneinde de uitstroom te compenseren en de personeelstekor-
ten weg te werken en bent u bereid dat als nieuwe doelstelling te han-
teren? 
 

elle les expliquer? 
 

10.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, de doelstel-

ling van 18 weken heeft slechts betrekking op een deel van het selec-
tieproces, namelijk op de termijn tussen de datum van de eerste test-
dag en de behandeling van het dossier in de deliberatiecommissie.  
 
Mijn kabinet heeft steeds de vinger aan de pols gehouden bij het in-

10.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: L'objectif d'un délai de 
18 semaines n'est pas atteint, mais 
il ne s'agit que du temps écoulé 
entre la date du premier jour de test 
et le traitement du dossier par la 
commission de délibération. 
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voeren en bijsturen van een nieuwe selectieprocedure. In eerste in-
stantie heeft de invoering van een nieuwe procedure tijd nodig gehad 
om volwaardig en efficiënt te werken.  
 
Mijn kabinet heeft daarentegen niet nagelaten om tijdig maatregelen te 
treffen. Zo heeft er in de eerste helft van 2023 overleg plaatsgevonden 
met de verantwoordelijken van de federale politie en werd er op mijn 
vraag een actieplan houdende rekrutering en selectie met noodzake-
lijke maatregelen in het leven geroepen. Dit actieplan werd vervolgens 
maandelijks door mijn kabinet opgevolgd. Maatregelen die uit dit actie-
plan zijn voortgevloeid zijn onder meer het rekruteren van 10 extra Ne-
derlandstalige psychologen, het laten afnemen van extra persoonlijk-
heidsproeven door het inzetten van psychologen via een extern bedrijf, 
en het deconcentreren van proeven. Er werd ook een actieplanverant-
woordelijke op het niveau van de federale politie aangeduid, in afwach-
ting van de aanstelling van een nieuw diensthoofd Rekrutering en Se-
lectie. Intussen werd een nieuw diensthoofd aangesteld.  
 
De acties werden ondernomen ruim voor de evaluatie van het nieuwe 
selectieproces werd afgerond. Na de evaluatie werden opnieuw extra 
acties opgezet om de procedure verder te optimaliseren. Daarnaast 
blijven wij zoeken naar manieren om zoveel mogelijk kwaliteitsvolle 
kandidaten aan te werven. Wij moeten hiervoor steeds meer out of the 
box denken.  
 
Uiteraard gaf ik niet de instructie om de lat lager te leggen voor de 
rekrutering van de aspiranten. Zij zullen in de toekomst immers instaan 
voor de veiligheid van ons land. Elke kandidaat moet daarom door-
dacht worden geselecteerd.  
 
Daarnaast mogen wij niet vergeten dat wij in een maatschappij leven 
waarin wij te maken hebben met een krappe arbeidsmarkt. Dit betekent 
dat wij extra inspanningen moeten leveren om de politie nog meer als 
aantrekkelijke werkgever te profileren. De rekruteringsstrategie werd 
daarom volledig vernieuwd en herzien, met interessante partnerschap-
pen, rekening houdend met de evoluerende context.  
 
Momenteel wordt het tweede kwalitatieve luik van de evaluatie afge-
rond. Er werd reeds aan het coördinatiecomité van de geïntegreerde 
politie gevraagd om op basis van de binnenkort beschikbare en vervol-
ledigde evaluatie een gezamenlijk en gedragen advies aan mijn kabi-
net te bezorgen met betrekking tot de organisatie van de selectiepro-
cedure, zodat desgevallend verdere bijsturingen kunnen plaatsvinden.  
 

 
Il a fallu du temps pour que la pro-
cédure instaurée puisse fonction-
ner pleinement et efficacement. 
Mon cabinet a pris des mesures en 
temps utile. Un plan d'action conte-
nant des mesures nécessaires en 
matière de recrutement et de sé-
lection a été élaboré au cours du 
premier semestre 2023. Le cabinet 
a assuré le suivi de ce plan et un 
responsable du plan d'action était 
également prévu au niveau de la 
police fédérale, dans l'attente de la 
nomination d'un nouveau chef du 
service de recrutement et de sélec-
tion. 
 
À l’issue de l'évaluation, des ac-
tions supplémentaires ont de nou-
veau été mises en place afin de 
poursuivre l’optimisation de la pro-
cédure. Parallèlement, nous conti-
nuons de chercher des moyens de 
recruter autant de candidats de 
qualité que possible. 
 
Nous n'avons pas abaissé le ni-
veau requis pour le recrutement 
des aspirants, dès lors qu’ils seront 
responsables de la sécurité de 
notre pays. Toutefois, le marché du 
travail est en pénurie, ce qui nous 
oblige à redoubler d'efforts pour 
faire de la police un employeur at-
trayant. C'est pourquoi la stratégie 
de recrutement a été entièrement 
mise à jour. 
 
La deuxième partie qualitative de 
l'évaluation est actuellement finali-
sée. Le Comité de coordination de 
la police intégrée rendra un avis à 
mon cabinet sur cette base. 
 

10.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, aan goede wil 

geen gebrek, maar ook hier moet ik opmerken dat al die maatregelen 
en bijsturingen, niettegenstaande het vele overleg en de vele maatre-
gelen die u zou willen nemen, niet allemaal in deze legislatuur zijn 
doorgevoerd. Er wordt zeer veel doorgeschoven naar een volgende 
regering. Ook hier druk ik terug mijn hoop uit dat dit ter harte wordt 
genomen, los van wie het departement Binnenlandse Zaken zal leiden. 
Het is immers een probleem dat wel degelijk leeft.  
 
We zien ook dat het aantal kandidaat-inspecteurs vermindert. Het kwa-
litatieve aspect – u hebt er ook naar verwezen – is daarbij zeer belang-
rijk, naast het kwantitatieve aspect waarover ik het vandaag niet zal 
hebben. Het kwalitatieve aspect is belangrijk om de job van politieman 

10.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Les bonnes volontés ne manquent 
pas, mais beaucoup d'aspects sont 
refilés au prochain gouvernement. 
J'espère que le prochain ministre 
de l'Intérieur prendra cette ques-
tion à cœur. Le nombre de candi-
dats inspecteurs diminue. Le mé-
tier de policier doit être rendu at-
tractif. Cela inclut bien sûr que le 
délai d’attente avant d'être informé 
de la décision d'entrer en service 
ou de faire un stage dans une zone 
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of politievrouw aantrekkelijk genoeg te maken. Daar hoort natuurlijk 
ook bij dat men niet zo lang zou moeten wachten vooraleer men de 
beslissing te horen krijgt dat men in het korps of aan de stage in een 
lokale politiezone kan beginnen. 
 
Het proefproject om de lokale politiezones gedeeltelijk verantwoordelijk 
te maken voor de rekrutering en de selectie lijkt mij ook een oplossing 
te zijn. Het is misschien geen alleenzaligmakende oplossing, maar het 
kan er misschien wel aan bijdragen om die zeer lange rekruteringspe-
riode sneller te laten verlopen. Ik voel en zie alvast zeer veel goede wil. 
 

de police locale ne soit pas aussi 
long. Le projet pilote visant à 
rendre les zones de police locales 
partiellement responsables du re-
crutement et de la sélection me 
semble également être une solu-
tion. 
 

10.04 Minister Annelies Verlinden: Die lokale rekrutering hebben we 

al mogelijk gemaakt in het laatste sectorale akkoord. Er zijn ook zones, 
waaronder die in Antwerpen, die dat al doen. Het helemaal overheve-
len, zeker naar zones die geen 100 medewerkers hebben, zou echter 
een zware opdracht voor de personeelscapaciteit van die zones bete-
kenen. We hebben dat dus al gedaan. 
 

10.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Dans le dernier accord sec-
toriel, nous avons rendu possible le 
recrutement local. Par ailleurs, cer-
taines zones, dont celle d'Anvers, 
le font déjà. 
 

10.05  Ortwin Depoortere (VB): Ik wou inderdaad verwijzen naar de 

politiezone in Antwerpen, maar ik denk dat er ook nog andere grotere 
zones zijn die daarvoor in aanmerking kunnen komen. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De onveiligheidssituatie op de personeelsparking 
van de federale gerechtelijke politie in Brussel" (55042364C) 

11 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La situation d'insécurité sur le parking du personnel de la police judiciaire fédérale 
à Bruxelles" (55042364C) 
 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, mijn volgende 

vraag betreft een situatie die u wellicht al ter ore is gekomen en waar-
over men het ook in de pers had, met name de situatie op de perso-
neelsparking van de gerechtelijke politie in Brussel die allesbe-
halve – ik druk mij eufemistisch uit – veilig te noemen is. Vrouwelijke 
werknemers zouden belaagd worden tijdens het in- en uitstappen uit 
hun auto, er zijn meldingen van openlijk drugsgebruik, er is vandalisme 
en agenten zouden bedreigd worden. 
 
Ik verneem graag wat uw visie is op deze situatie. Zijn er al vervolgin-
gen? Is er een plan om dit probleem aan te pakken? Ik veronderstel 
dat dit op korte termijn zal worden aangepakt. Het lijkt mij vreemd dat 
zelfs een parking van de politie het voorwerp uitmaakt van zoveel straf-
rechtelijke feiten. 
 
Men suggereert in het artikel dat de situatie is geëscaleerd, maar deze 
problematiek sleept al heel lang aan. Ik vraag u dus om hiervoor een 
plan van aanpak voor te leggen, misschien in samenwerking met de 
eigenaar van het gebouw en de parking, die wellicht ook maatregelen 
kan nemen om de situatie te verbeteren. 
 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Les médias font état de l'insécurité 
qui règne sur le parking réservé au 
personnel de la police judiciaire à 
Bruxelles. Des femmes y sont im-
portunées, de la drogue y est con-
sommée et du vandalisme est 
commis à la vue de tous, des 
agents subiraient des menaces. Il 
semble que ce problème ne date 
pas d'hier mais qu'il se soit aggravé 
ces derniers temps.  
 
Des poursuites ont-elles déjà été 
engagées? Comment la ministre 
entend-elle s'attaquer au pro-
blème? 
 

11.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer de voorzitter, mijnheer 

Depoortere, de privéparking Pacheco bestaat uit zowel een publiek ge-
deelte als een privézone, die in gebruik is door de federale politie. De 
toegang tot die zone is afgesloten door een slagboom en een automa-
tische poort. Beide worden bediend via een toegangsbadge die enkel 

11.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Le parking privé Pachéco 
comprend une partie publique et 
une partie réservée à la police fé-
dérale. Cette partie est fermée et 
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politiemedewerkers ontvangen. Door de constructie aan de parking 
kunnen wij jammer genoeg niet uitsluiten dat onbevoegden zich via de 
evacuatiewegen toch sporadisch en te voet toegang verschaffen tot de 
zone die in gebruik is door de politie. 
 
Het klopt dat op regelmatige basis daklozen worden aangetroffen, zij 
het veeleer in de voor het publiek toegankelijke delen. Door de onver-
zorgde toestand aldaar en de aanwezigheid van onbevoegden ontstaat 
een onveiligheidsgevoel en worden misdrijven vastgesteld. In totaal 
zijn er sinds januari 2023 54 feiten vastgesteld, waaronder 36 diefstal-
len uit voertuigen. De huidige configuratie van de privéparking laat niet 
toe de toegang tot de gehele parking te beperken tot politiemedewer-
kers en burgers die het publieke gedeelte gebruiken. Wanneer onbe-
voegde personen uit de parking worden verwijderd, komen ze soms 
via een van de vier toegangen opnieuw naar binnen. 
 
Het hoeft geen betoog dat de beveiliging van de privéparking in de eer-
ste plaats een verantwoordelijkheid is van de eigenaar. Na overleg met 
de politie heeft de eigenaar zich geëngageerd om bijkomende beveili-
gingsmaatregelen te treffen. De verschillende toegangen ter hoogte 
van de Pachecolaan worden uitgerust met automatische hekken. Op 
termijn zullen enkel voertuigen en personen met een badge of betaal-
bewijs nog toegang hebben tot de parking, ook voor het publieke ge-
deelte. 
 
Voor de politie werden eveneens bijkomende veiligheidsmaatregelen 
getroffen. Er werd, ten eerste, in een volledig afgeschermde toegangs-
weg voorzien naar de ingang van het politiecentrum, zodat mensen 
zich niet te voet naar het publieke gedeelte dienen te begeven. Ten 
tweede, de politieploegen van het interventiekorps, die instaan voor de 
beveiliging van het politiegebouw, worden eveneens georiënteerd naar 
de probleemzones in de parking, zowel in het publieke als in het privé-
gedeelte. 
 
Ten slotte, ook de cel-Herscham van de Brusselse lokale politie komt 
tussenbeide. Die cel ontfermt zich over kwetsbare personen en bege-
leidt regelmatig de daklozen die in de parking worden aangetroffen. 
 

uniquement accessible au moyen 
d'un badge d'accès. Malheureuse-
ment, des personnes non habili-
tées s'y rendent occasionnellement 
en empruntant les voies d'évacua-
tion. Le parking, en particulier sa 
partie publique, est parfois occupé 
par des sans-abris. Il y règne un 
sentiment d'insécurité. En 2023, 
54 faits y ont été commis, principa-
lement des vols dans des véhi-
cules.  
 
La configuration spécifique du par-
king privé ne permet pas de le sé-
curiser correctement et cette res-
ponsabilité incombe principale-
ment au propriétaire. Après une 
concertation avec la police, celui-ci 
s'est engagé à s'atteler à cette sé-
curisation. Il fera installer des bar-
rières automatiques aux accès si-
tués au boulevard Pachéco. Ainsi, 
le parking ne sera plus accessible 
qu'aux détenteurs d'une preuve de 
paiement ou d'un badge d'accès. 
Entre-temps, une voie d'accès pro-
tégée a été créée entre le parking 
public et la police, tandis que des 
équipes de police du corps d'inter-
vention patrouillent désormais 
dans l'ensemble du parking. La cel-
lule Herscham de la police locale 
de Bruxelles, chargée des per-
sonnes vulnérables, accompagne 
régulièrement des sans-abris ren-
contrés dans ce parking.  
 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord.  
 
Ik ben blij dat er maatregelen worden genomen. Uiteraard ligt een grote 
verantwoordelijkheid bij de eigenaar zelf, dat geef ik toe. Ik ben blij dat 
het eindelijk in orde gekomen is. Wel vraag ik me af waarom het alle-
maal zo lang moet duren vooraleer er maatregelen worden genomen. 
Ik denk dat iedereen blij zal zijn met de vooropgestelde maatregelen. 
 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Je m'aperçois que le propriétaire 
porte une grande responsabilité. Il 
est positif qu'on s'attaque enfin à 
ce problème. Dommage qu'il ait 
fallu attendre si longtemps. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

12 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De brandbrief n.a.v. de malaise bij de dienst 112 in Oost-Vlaanderen 
(1)" (55042391C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De brandbrief n.a.v. de malaise bij de dienst 112 in Oost-Vlaanderen 
(2)" (55042392C) 

12 Questions jointes de 



 24/04/2024 CRIV 55 COM 1331 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

24 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le cri d'alarme au sujet du malaise régnant au service 112 de Flandre orientale (1)" (55042391C) 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le cri d'alarme au sujet du malaise régnant au service 112 de Flandre orientale (2)" (55042392C) 
 

12.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, het is niet de 

eerste keer dat ik vragen stel over de malaise bij de 112-centrale van 
Oost-Vlaanderen. Eens te meer moet ik wellicht samen met u vaststel-
len dat die malaise nog steeds niet is weggewerkt, integendeel zelfs.  
 
Vorige week ontving ik opnieuw een brandbrief van een aantal perso-
neelsleden van de 112-centrale Oost-Vlaanderen, waarin ze om hulp 
schreeuwen. Velen zijn het beu en verlaten de noodcentrale. Zelfs het 
diensthoofd heeft er na zestien jaar de brui aan gegeven. In die brief 
staat dat meldingen aan de directie en zelfs aan u, mevrouw de minis-
ter, niets veranderen aan het structureel personeelstekort. Er is over-
werk en stress, waardoor personeelsleden vertrekken en de achterblij-
vers nog meer slachtoffer worden. Ondanks de beloftes over snellere 
aanwervingen zou het personeelstekort nog steeds niet zijn geremedi-
eerd. 
 
Er is een gebrek aan medische ondersteuning, wat leidt tot verlies van 
kennis en ervaring. Het salaris komt niet overeen met de verantwoor-
delijkheden en de risico's van de functie. Het komt allemaal over als 
een gebrek aan erkenning en waardering van overheidswege. Dat 
heeft uiteraard een negatieve invloed op het werk en de motivatie. 
Nochtans zijn de noodcentrales zeer belangrijk in onze samenleving. 
De kwaliteit van die dienstverlening moeten we toch hoog in het vaan-
del dragen. 
 
De noodcentrales hebben softwareproblemen door verschillende sys-
temen. Ik wil niet te technisch worden, maar toch melden dat de over-
stap naar nieuwe software beperkte functionaliteit en samenwerkings-
problemen teweegbracht. Ondanks enkele verbeteringen zijn er vooral 
tekortkomingen, zoals het ontbreken van geïntegreerde radiosoftware 
en verlies van functionaliteit. Dat veroorzaakt vertragingen en ineffici-
entie. 
 
Ook de complexe organisatiestructuur en diverse softwareplatforms 
zijn problematisch. De samenwerking tussen provincies verloopt moei-
zaam door verschillende regels en werkwijzen, wat tot fouten kan lei-
den. De software is niet gebruiksvriendelijk, met inconsistente proce-
dures en lokale verschillen, wat efficiëntie en hulpverlening in gevaar 
brengt. 
 
Er zijn ook problemen met de infrastructuur, zoals verouderde appara-
tuur, waarbij vervangingen jaren op zich laten wachten door bureau-
cratie en budgettaire beperkingen. De invoering van het nummer 1722 
– dat was de oplossing om dringende oproepen te scheiden van min-
der dringende – had niet het gewenste effect, omdat de oproepen nog 
steeds bij de overbelaste 112-operatoren terechtkomen. Dat zorgt voor 
problemen. Veel mensen zijn trouwens niet op de hoogte van het ver-
schil tussen het nummer 112 en 1722. Dat leidt tot verwarring. Boven-
dien worden oproepen naar het nummer 1733 voor huisartsen van 
wacht tijdens drukke weekenden naar nummer 112 geleid. Dat zorgt 
dan weer voor extra stress voor de al onderbemande operatoren.  
 
Mevrouw de minister, kunt u in de korte periode die u nog rest, uw oor 

12.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Le malaise qui règne aux cen-
trales 112 dure depuis déjà plu-
sieurs années. Les travailleurs de 
la centrale 112 de Flandre orien-
tale ont lancé un appel à l'aide très 
urgent dans une lettre de do-
léances. En dépit de l'accélération 
promise des embauches, le 
manque de personnel peine à être 
résolu. L'absence d'assistance mé-
dicale entraîne une perte de con-
naissances et d'expérience. En 
outre, le salaire n'est pas à la me-
sure des risques de la fonction. 
 
L'implémentation d'un nouveau lo-
giciel engendre également plu-
sieurs problèmes. La collaboration 
entre les provinces est difficile, car 
leurs méthodes de travail diffèrent. 
Cette situation risque de conduire à 
la faute. Les équipements obso-
lètes ne sont pas remplacés en rai-
son de la bureaucratie et des con-
traintes budgétaires. L'instauration 
du numéro 1722 pour les appels 
moins urgents ne constitue pas 
une solution, puisque les appels 
aboutissent toujours chez les opé-
rateurs surchargés du 112. De 
plus, le numéro 1733 dédié à la 
médecine de garde est dévié vers 
le 112 pendant les week-ends de 
forte affluence. 
 
La ministre accepterait-elle de prê-
ter encore attention aux doléances 
du personnel des centrales d'ur-
gence? Cette situation ne peut plus 
durer! 
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te luisteren leggen bij het personeel van de noodcentrales? Ik weet niet 
of ik mag veralgemenen naar andere provincies, maar blijkbaar is de 
situatie in Oost-Vlaanderen toch wel dramatisch te noemen. 
 
Ik heb een aantal pijnpunten geschetst. Ik hoop vooral dat er geluisterd 
wordt naar de mensen op het terrein en dat u hen daadwerkelijk, niet 
alleen met woorden, kunt helpen. Misschien kunt u vandaag al een tipje 
van de sluier lichten. 
 

12.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, ik heb inder-

daad een brief ontvangen van verschillende operatoren uit de nood-
centrale van Oost-Vlaanderen en ik sta zoals steeds open voor over-
leg. Ook in het verleden heb ik trouwens delegaties van personeelsle-
den en vertegenwoordigers van de vakbonden op mijn kabinet ontvan-
gen. Samen met de diensten bekijken we wat kan worden ondernomen 
om tegemoet te komen aan de bezorgdheden van het personeel van 
de noodcentrale. Onder meer naar aanleiding van de eerdere contac-
ten met het personeel van de noodcentrales werden immers structu-
rele initiatieven genomen om de belanghebbenden te consulteren en 
te informeren. Het personeel van de centrales, voor wie ik bij deze ge-
legenheid nogmaals mijn waardering en appreciatie wens uit te druk-
ken, is hierbij uiteraard een belangrijke partner. 
 
Zoals ik al eerder heb aangegeven, blijven wij onverminderd inzetten 
op nieuwe aanwervingen om de personeelskaders op peil te brengen. 
Aanvullend op de klassieke aanwervingsprocedures werd in januari 
2024 een eerste maal gebruikgemaakt van de meer flexibele fastlane-
procedure. Die procedure laat toe dat kandidaten sneller hun proeven 
kunnen afleggen en bijgevolg ook sneller kunnen instromen. 
 
Met betrekking tot de softwareplatformen onderstreep ik dat alle cen-
trales ondertussen aangesloten zijn op de bovenprovinciale architec-
tuur, die tal van voordelen met zich brengt. De telefonie- en dispat-
chingsoftware die vandaag door alle 112-centrales gebruikt wordt, 
maakt het mogelijk dat de centrales oproepen van elkaar overnemen. 
Dat is een belangrijke meerwaarde in de dienstverlening voor de bur-
ger in nood. Het feit dat heel wat oproepen worden aangenomen in 
overflow toont ook de meerwaarde van die aanpak. Er zijn nog andere 
voordelen, zoals een globaler zicht op beschikbare middelen en een 
performantere cartografie. De integratie heeft er inderdaad ook voor 
gezorgd dat bepaalde functionaliteiten tijdelijk minder of niet kunnen 
worden gebruikt. Echter, er is een zeer duidelijke afweging gemaakt 
van voor- en nadelen, waarna een weloverwogen beslissing werd ge-
nomen. Tevens lopen er projecten bij de nv ASTRID om de vroegere 
mogelijkheden opnieuw volwaardig ter beschikking te stellen, maar dat 
vraagt tijd. 
 
Op het vlak van apparatuur en infrastructuur is er een meerjarenplan-
ning uitgewerkt, waarbij in vervanging en vernieuwing van middelen 
wordt voorzien. Daarbij dient uiteraard rekening te worden gehouden 
met procedures en de beschikbare budgetten. De verbetering van de 
huisvesting is eveneens een actiepunt in het masterplan en wordt  
bekeken samen met de Regie der Gebouwen. 
 
Aangaande uw vraag over de verschillende noodnummers die toeko-
men in de centrales, wil ik er eerst en vooral op wijzen dat de noodop-
roep 112 absoluut prioritair is en ook voorrang krijgt op een oproep 

12.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: J'ai reçu la lettre de do-
léances des opérateurs de la cen-
trale d'urgence de Flandre orien-
tale. Je suis toujours ouverte à la 
concertation et, dans le passé, j'ai 
déjà reçu des délégations de 
membres du personnel et des syn-
dicats. Des initiatives structurelles 
ont été prises pour consulter et in-
former les différentes parties pre-
nantes. 
 
Nous poursuivons sans relâche 
notre engagement en faveur de 
nouveaux recrutements. En jan-
vier 2024, l'on a utilisé, pour la pre-
mière fois, la procédure fast lane, 
qui permet aux candidats de pas-
ser les tests et d'entrer en service 
plus rapidement. 
 
Entre-temps, toutes les centrales 
ont été connectées à l'architecture 
logicielle supraprovinciale. Ce fai-
sant, les centrales peuvent re-
prendre des appels les unes des 
autres. En outre, il en résulte une 
vue plus globale sur les moyens et 
une cartographie plus performante. 
L'intégration a eu pour consé-
quence que certaines fonctionnali-
tés ont été temporairement hors 
service. L'on a procédé à une pon-
dération des avantages et des in-
convénients. La SA ASTRID a per-
mis de rendre les possibilités anté-
rieures à nouveau pleinement fonc-
tionnelles. 
 
Une planification pluriannuelle a 
été élaborée pour les équipements 
et les infrastructures, mais nous 
devons tenir compte des procé-
dures nécessaires et des moyens. 
L'amélioration de l'hébergement 
constitue un point d'action, qui est 
examiné avec la Régie des Bâti-
ments. 
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naar de nummers 1722 en 1733. Het blijft belangrijk om te sensibilise-
ren waarvoor een noodcentrale gecontacteerd kan worden. Bij elke ac-
tivering van het noodnummer 1712 wordt bijvoorbeeld ingezet op dui-
delijke communicatie dat het noodnummer 112 enkel is bedoeld voor 
potentieel levensbedreigende situaties. 
 
Wat het nummer 1733 betreft, trachten we tegemoet te komen aan de 
bezorgdheid bij de operatoren door een ander organisatiemodel te im-
plementeren. Er zal voor de afhandeling van de 1733-oproepen wor-
den gewerkt over de verschillende provincies heen. Dat houdt in dat 
de oproepen door het systeem worden aangeboden aan een vrije ope-
rator in de Vlaamse dan wel Waalse provincies, ongeacht tot welke 
centrale die behoort. Die manier van werken maakt dat de werklast 
meer evenredig wordt verdeeld onder alle operatoren en maakt ook dat 
een centrale die met een tijdelijke onderbezetting kampt, niet alleen het 
volle gewicht van de 1733-oproepen in die provincie moet dragen. 
 

 
Le numéro d'urgence 112 est prio-
ritaire et prévaut sur les appels aux 
numéros 1722 et 1733. Lors de 
chaque activation du numéro 1712, 
il est clairement indiqué que le nu-
méro 112 est réservé aux situa-
tions susceptibles d'engager le 
pronostic vital. Le traitement des 
appels 1733 sera organisé par-
delà les frontières des provinces. 
Les appels seront attribués à un 
opérateur libre au sein des pro-
vinces flamandes ou wallonnes. 
Ainsi, la charge de travail sera ré-
partie de manière égale entre tous 
les opérateurs. 
 

12.03  Ortwin Depoortere (VB): U hebt een klein tipje van de sluier 

opgelicht, maar het is een beetje too little, too late. U zegt dat u in ja-
nuari 2024 bent begonnen met de aparte fastlaneaanwervingsproce-
dure. De problemen slepen wel al aan sinds 2021. Toen stelde ik daar-
over mijn eerste vraag. Het is goed dat die procedure er nu eindelijk is, 
maar het personeel zal nog wat geduld moeten uitoefenen vooraleer 
de daadwerkelijke oplossing op het terrein zichtbaar zal zijn. 
 
Hetzelfde geldt voor de infrastructuur. U verwijst naar een meerjaren-
plan en ook naar de noodzakelijke budgettaire ruimte. U biedt dus geen 
garantie aan het personeel dat de problemen op dat vlak snel zullen 
worden verholpen. 
 
Ik wil niet in discussie gaan met u over de software, omdat mijn tech-
nische kennis daaromtrent te beperkt is. Ik merk wel dat het personeel 
dat met de software moet werken, er een andere visie dan u op na-
houdt met betrekking tot de vele voordelen die u hebt opgesomd.  
 
Ik heb begrepen dat u een volgend overleg hebt gepland. Misschien 
moet u uw visie bij die gelegenheid toch even duidelijker schetsen. 
 

12.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Une procédure de recrutement ac-
célérée a certes été lancée en jan-
vier 2024, mais les problèmes du-
rent déjà depuis 2021. Il faudra en-
core un certain temps avant que 
les solutions soient perceptibles 
sur le terrain. Pour les infrastruc-
tures, la ministre fait référence à un 
plan pluriannuel, mais elle pointe 
aussi les budgets. Il n'y a donc au-
cune garantie que la situation 
s'améliorera. En ce qui concerne le 
logiciel, le personnel qui doit l'utili-
ser a manifestement un point de 
vue différent de celui de la ministre.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De website van de federale politie en het aantal 
verkeersovertredingen per jaar" (55042393C) 

13 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Le site web de la police fédérale et le nombre d’infractions routières commises par 
an" (55042393C) 
 

13.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik verwijs naar 

de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Op regelmatige basis consulteer ik de gedetailleerde rapporten over 
de evolutie van verkeersovertredingen op lange termijn en  
vergelijkbaar op basis van een volledig jaar, via de website van de Fe-
derale Politie (www.politie.be/statistieken). Die jaar-op-jaarvergelijkin-
gen blijken sinds enige tijd niet langer toegankelijk te zijn. Deze rap-

13.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Les rapports publiés sur le site in-
ternet de la police fédérale concer-
nant l'évolution à long terme des in-
fractions au code de la route sont 
une lecture intéressante. Toutefois, 
ces comparaisons entre telle an-
née et telle autre année sont indis-
ponibles depuis quelque temps. 
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porten zijn van groot belang voor burgers, politieke beleidsverantwoor-
delijken, wetenschappers en verkeersdeskundigen om de problema-
tiek rond verkeersovertredingen op te volgen. Ook de woordvoerder 
van de Federale Politie bevestigde aan mijn medewerker dat deze his-
torische overzichtsrapporten niet meer beschikbaar zijn. De Federale 
Politie publiceert momenteel alleen de rapporten van het eerste trimes-
ter van 2023. Deze ontwikkeling, naar mijn mening, belemmert het 
grondig en op lange termijn bestuderen van de problematiek, gezien 
het 2de kwartaal van 2024 al is aangebroken. De cijfers tot eind 2023 
moeten dus al beschikbaar zijn. Hoewel er een update van de rappor-
ten wordt verwacht rond juni 2024, kon hierover geen zekerheid wor-
den gegeven. Om historische cijfers te raadplegen, wordt verwezen 
naar de "dynamische grafiek", maar deze aanpak kan als minder toe-
gankelijk worden ervaren, vooral voor leken. 
 
Bent u op de hoogte van het offline halen van deze overzichtsrappor-
ten? 
Kunt u aangeven op welk tijdstip, door wie, en in welke context deze 
beslissing precies is genomen? 
Wat is de reden voor het offline halen van deze rapporten? 
Erkent u dat hierdoor de vlotte consultering van overzichtelijke data, 
evenals het maken van historische analyses met betrekking tot de evo-
lutie van verkeersovertredingen, bemoeilijkt wordt? 
Zou u de Federale Politie willen vragen om deze historische lange ter-
mijn PDF-rapporten onmiddellijk terug online te plaatsen, ter vrije con-
sultatie van het grote publiek? 
Als u niet ingaat op dit verzoek, kunt u mij dan alle informatie uit de 
bestaande historische overzichtsrapporten, inclusief de cijfers voor het 
volledige jaar 2023, verstrekken in hetzelfde formaat als ze eerder op 
de website stonden? 
 

 
La ministre est-elle au courant de 
cette situation? Qui a décidé de 
supprimer l'accès à ces informa-
tions, quand et pourquoi? Cette in-
disponibilité ne complique-t-elle 
pas la réalisation d'analyses plus 
poussées? La ministre deman-
dera-t-elle à la police fédérale de 
remettre ces rapports en ligne im-
médiatement? Dans le cas con-
traire, peut-elle me fournir toutes 
les informations contenues dans 
les rapports de synthèse histo-
riques existants, en ce compris les 
chiffres pour 2023? 
 

13.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, de website 

heeft inderdaad een probleem gekend, waardoor de rapporten en de 
grafieken tijdelijk niet langer beschikbaar waren. De oorzaak was een 
technisch probleem dat gelinkt was aan een update van de website. 
Dat probleem is ondertussen opgelost en de rapporten en grafieken 
zijn ondertussen opnieuw beschikbaar op de website. Er is dus geen 
beslissing genomen om de rapporten offline te halen. Het technisch 
probleem heeft zich onverwacht voorgedaan van woensdag 10 april tot 
dinsdag 16 april. Gelukkig betreft het slechts een tijdelijk en ook weinig 
voorkomend probleem. 
 
De gegevens, waarbij ook historische cijfers tot en met het eerste se-
mester van 2023, zijn dus opnieuw beschikbaar op de website en zijn 
ook vrij te consulteren. De cijfers voor het volledige jaar 2023 zullen 
binnenkort worden gepubliceerd. Enige vertraging in de publicatie van 
de cijfers voor 2023 is normaal in de zin dat de kwaliteit en de volledig-
heid van de data moet kunnen worden gegarandeerd. Uiteraard erken 
ik dat dit voor vele actoren buiten de geïntegreerde politie nuttige en 
noodzakelijke meetinstrumenten zijn, die zowel onderzoek, beleidsvor-
ming en democratische controle faciliteren. Dit is eveneens de reden 
dat de geanonimiseerde gegevens al vele jaren vrij worden gepubli-
ceerd met handige filters zodat men de voor zich relevante informatie 
gemakkelijk kan terugvinden. 
 
We werken voortdurend aan het optimaliseren van het verwerken van 
politionele informatie in het managementinformatiesysteem. Het is een 
voortdurend programma dat blijft innoveren en uitbreiden volgens de 

13.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: En raison d'un problème 
technique inattendu lié à la mise à 
jour, les rapports et les graphiques 
étaient en effet temporairement in-
disponibles. Ce problème a été ré-
solu depuis et tout est à nouveau 
disponible sur le site web. Tous les 
chiffres jusqu'au premier semestre 
2023 inclus sont donc librement 
consultables. Les chiffres pour l'en-
semble de l'année 2023 seront pu-
bliés prochainement. Je reconnais 
bien sûr que pour de nombreux ac-
teurs extérieurs à la police inté-
grée, il s'agit d'outils de mesure 
utiles et nécessaires à la re-
cherche, à l'élaboration des poli-
tiques et au contrôle démocratique. 
Nous travaillons en permanence à 
l'optimisation du traitement des in-
formations policières dans le sys-
tème informatique de gestion en 
fonction des besoins et de l'évolu-
tion des outils. 
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behoefte en de beschikbare en evoluerende tools. 
 

13.03  Ortwin Depoortere (VB): Dank u, dat is duidelijk.  

 
Bedankt voor uw inspanningen om deze gegevens opnieuw ter be-
schikking te stellen. Het is inderdaad een erg handig instrument, niet 
alleen intern voor de politie en uw beleidsmensen maar ook voor ons, 
parlementsleden. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

14 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De beslissing van de Raad van State tot 
vernietiging van de tuchtsanctie van een politieagent" (55042397C) 

14 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La décision du Conseil d'État annulant la sanction disciplinaire infligée à un agent 
de police" (55042397C) 
 

14.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik verwijs naar 

de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Naar aanleiding van de recente beslissing van de Raad van State om 
de tuchtstraf in de zaak-Chovanec te vernietigen vanwege als partijdig 
gepercipieerde uitspraken in het parlement, wil ik uw aandacht vesti-
gen op de ernstige implicaties van deze situatie. De Raad van State 
heeft geoordeeld dat uw uitspraken een schending vormen van de 
rechten van verdediging en het vermoeden van onschuld. Dit roept be-
langrijke vragen op over uw rol en verantwoordelijkheid als minister 
van Binnenlandse Zaken. 
 
Neemt u de volledige verantwoordelijkheid voor de ongepaste publieke 
uitspraken die u deed, in het kader van een lopend tuchtproces tegen 
een politieambtenaar in de Zaak Chovanec, en die door de Raad van 
State onomwonden als partijdig  werden beoordeeld en een inbreuk 
tegen de rechten van de verdediging van de betrokken politieambte-
naar vormden? 
Mevrouw de minister, u bent advocate. Wat is uw reactie op de vast-
stelling van de Raad van State dat uw uitspraken een schending vor-
men van de rechten van verdediging en het vermoeden van onschuld? 
Bent u het eens met de beslissing zo ja waarom, zo neen waarom niet? 
Bent u zich bewust van de algemene bezorgdheid die is ontstaan over 
uw toekomstig functioneren, en meer bepaald inzake de objectiviteit en 
onpartijdigheid van uw uitspraken, met betrekking tot de vernietigde 
tuchtstraf in de zaak-Chovanec? 
Vindt u van uzelf dat nog kan functioneren? 
Indien u van uzelf vindt dat u kan blijven functioneren, welke concrete 
stappen zult en kunt u nog ondernemen om deze situatie recht te zet-
ten, het vertrouwen in uw objectiviteit en onpartijdigheid als minister 
van Binnenlandse Zaken te herstellen, dit zowel in het belang van alle 
politieambtenaren waarvan u de voogdijminister bent, maar ook in het 
belang van de bevolking? 
 

14.01  Ortwin Depoortere (VB): 

La ministre assume-t-elle la res-
ponsabilité des déclarations inap-
propriées qu'elle a faites dans le 
cadre d'une procédure disciplinaire 
en cours contre un fonctionnaire de 
police dans l'affaire Chovanec et 
qui ont été jugées partiales par le 
Conseil d'État? Que compte-t-elle 
faire pour remédier à cette situa-
tion? 
 

14.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, er werden 

destijds drie tuchtprocedures ingeleid tegen leden van de geïnte-
greerde politie, waarvan twee onder mijn tuchtrechtelijk gezag en 
één onder het gezamenlijk tuchtrechtelijk gezag van de minister van 
Justitie en mezelf.  

14.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Trois procédures discipli-
naires ont été engagées contre des 
membres de la police intégrée. Je 
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Ik begrijp dat uw vraag betrekking heeft op de tuchtprocedure en mijn 
toelichting hierover in de Kamercommissie op 10 februari 2021. In die 
commissie heb ik inderdaad een mondeling antwoord gegeven op de 
vraag van een parlementslid over de stand van zaken van de lopende 
tuchtprocedure. De feiten zelf dateren van voor mijn aantreden. In dat 
antwoord heb ik dat parlementslid een zo volledig mogelijke stand van 
zaken willen geven van de lopende tuchtprocedures. Het was daarbij 
uiteraard niet mijn bedoeling om vooruit te lopen op het verdere verloop 
van dat tuchtonderzoek. Precies daarom was mijn antwoord ook zeer 
beknopt. 
 
Het is overigens eerder uitzonderlijk dat de Raad van State het audito-
raatsverslag, waarbij de auditeur in dit geval adviseerde om niet tot 
vernietiging over te gaan, niet volgt. Dat neemt uiteraard niet weg dat 
ik de uitspraak van de Raad van State ten volle erken en respecteer. 
 

les avais commentées dans la réu-
nion de commission du 10 février 
2021. Les faits proprement dits da-
tent d'avant mon entrée en fonc-
tion. Dans ma réponse à la ques-
tion orale, j'ai tenté de faire le point 
le plus complet possible sur les 
procédures disciplinaires en cours. 
Ce faisant, je n'avais évidemment 
pas l'intention de préjuger de la 
suite de ces enquêtes discipli-
naires et j'ai donc répondu très 
brièvement. L'auditeur a conseillé 
de ne pas procéder à l'annulation. 
Il est assez exceptionnel que le 
Conseil d'État ne suive pas ce con-
seil. Cela n'empêche pas que je re-
connaisse et respecte la décision 
du Conseil d'État. 
 

14.03  Ortwin Depoortere (VB): Bedankt, mevrouw de minister, voor 

uw antwoord dat niet veel verschilt met wat ik al had vernomen. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Mevrouw de minister, ik dank u nogmaals voor de goede samenwerking in de voorbije jaren 
en voor de deskundigheid waarmee u onze vragen altijd hebt beantwoord. Bedankt daarvoor.  
 
Veel succes in de komende weken met uw campagne voor de verkiezingen.  
 
La réunion publique de commission est levée à 17 h 10. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 17.10 uur. 
 
  
  

 


